
سیاست

سرلشکر جعفری: 

می توانیم به هر هدفی در اسرائیل ضربه بزنیم
فرمانده قرارگاه فرهنگی اجتماعی بقیه الله گفت: متاسفانه برخی با تحلیل 
مادی و القای رســانه های دشــمن، تحلیلی غلط نسبت به مسائل منطقه 

می کنند. اسرائیل چه غلطی می تواند بکند؟
 مــی گوینــد بعد از حزب الله، ســراغ ایران مــی آید. این چه حرفی اســت؟ 
لبنان پدافند هوایی ندارد و همسایه اسرائیل است و مقاومت در این کشور 

مربوط به گروه حزب الله است
  سرلشــکر محمدعلــی جعفــری در مراســم بزرگداشــت شــهید عبــاس 
نیلفروشــان، اظهار کرد: شــهید نیلفروشــان از ۱۴ ســالگی در دفاع مقدس 
حاضر شــده بود و با دســتکاری شناســنامه بــه جبهه رفت و بــه فرماندهی 
گردان رسید. او از نوجوانی تا شهادت در جبهه های حق علیه باطل جنگید.

 وی ادامه داد: او در لشــکر هشــت نجف حضور داشــت. این لشــکر همواره 
خط شکن بود و هر وقت این لشکر به خط می زد، موفقیت بدست می آمد. 

شهید نیلفروشان یکی از فرماندهان آن لشکر بود. 
در آزادســازی خرمشــهر و همه عملیات ها نقش مهم داشــت و شب و روز 
نداشــت.  سرلشکر جعفری افزود: دوران جنگ هشــت ساله تمام شد، اما 
دفــاع مقدس هنوز ادامــه دارد. جنگ غزه و لبنان و جنگ های قبلی ادامه 
دفاع مقدسی است که از ایران شروع شد و ان شاءالله به فتح فلسطین ختم 

می شود.
 فرمانــده قــرارگاه فرهنگی اجتماعی بقیه الله خاطرنشــان کــرد: صدام به 
دســت آمریکا ساقط شد و حکومت اسلامی و هماهنگ و همدل با انقلاب 
اسلامی و جبهه مقاومت تشکیل شد. آمریکا از عراق و افغانستان فرار کرد 
ولی داعش را ایجاد کرد تا با اسم اسلام و اختلاف قومی و مذهبی به انقلاب 
اسلامی ضربه بزنند، اما دیدید چه لشکرهایی از ایران، سوریه، عراق و لبنان 
سازماندهی شدند و تیپ فاطمیون و زینبیون علیه داعش جنگیدند و خود 

برای روزی که همه منتظر هستیم را آماده کردند.
 سرلشــکر جعفری گفت: یک زمان بســیج فقط در ایران بود، اما امروز این 
بســیج مردمی در سایر کشورهای اسلامی در منطقه تشکیل شده است. ما 
شــهیدان ســلیمانی، زاهدی، سیدحســن نصرالله و سایر شــهدا را از دست 
دادیم اما خون جبهه مقاومت اســلامی از ایران سوریه، عراق، افغانستان، 

لبنان و فلسطین با هم گره خورده است.
 وی افزود: شــهید نیلوفروشان شــاگرد اول مکتب قاسم سلیمانی است. او 

از فرماندهی گردان شــروع کرد، بعد او مسئول عملیات نیروی زمینی شد. 
او پس از شــهادت شــهید زاهدی، جای این شــهید را به درخواســت شهید 
نصرالله گرفت. او از این انتخاب خوشــحال شــد و به سرعت به لبنان رفت 
و در کنار سیدحســن نصرالله به شــهادت رسید. شهید نیلفروشان فکر باز و 
استعداد نظامی داشت و آثار ارزشمندی از خود بجا گذاشت. او یک عمر با 

همه باطل ها مبارزه کرد.
 او در برابــر حرف باطل ایســتادگی داشــت و صبر نمی کــرد. در برابر حرف 

غلط مقاومت داشت. روحیه انقلابی خود را همیشه حفظ می کرد.
 سرلشکر  جعفری با بیان اینکه وحدت اسلامی در برابر دشمن از آثار خون 
شهداســت و این نشــانه زنده بودن شهداســت، گفت: رهبری می فرمایند 
گوش شــنوا می خواهد تا ما پیام شهدا را بشــنویم. مقاومت ملت ایران در 
برابر دشمن و اینکه خواهان پاسخ دادن به دشمن هستند، از آثار مجاهدت 
و خون شهداســت. مردم گله مند بودند چرا دیر پاســخ شهادت اسماعیل 

هنیه را می دهید. این نشانه و اثر خون شهداست. 
فضای معنوی کشــور که شبیه معجزه است، مدیون خون شهداست. چند 
سال اینگونه نبود که شهدای عراق، لبنان، فلسطین و ایران کنار هم باشند، 
اما الان اینگونه شده است و اقدامات بزرگی در جهان اسلام در حال انجام 
است. پیروزی ها در حال شکل گیری و اثرگذاری بر مسلمان و آزادگان عالم 

است.
 فرمانــده قــرارگاه فرهنگــی اجتماعــی بقیه الله افــزود: متاســفانه برخی با 
تحلیل مادی و القای رســانه های دشــمن، تحلیلی غلط نسبت به مسائل 
منطقــه می کنند. اســرائیل چــه غلطی می توانــد بکند؟ می گوینــد بعد از 

حزب الله، سراغ ایران می آید. این چه حرفی است؟ 
لبنان پدافند هوایی ندارد و همسایه اسرائیل است و مقاومت در این کشور 
مربوط به گروه حزب الله است. اختلاف نظر در لبنان وجود دارد اما دست 
اســرائیل به ایران نمی رسد. ما الی ماشاءالله موشک داریم و می توانیم به 

هر هدفی در اسرائیل ضربه بزنیم. 
او باید با هواپیماها و سلاح آمریکایی و اجازه از  برخی کشورها برای استفاده 
از آســمان آنهــا  به ایــران ضربه بزند مثل غلطی که بعــد از عملیات وعده 
صــادق ۱ در اصفهــان انجــام داد. اســرائیل توان نــدارد که اقداماتــی که در 

سوریه و لبنان انجام می دهد، در ایران انجام دهد.

سیاست

واکنش وزیر علوم به کاهش رتبه علمی 
دانشگاه ها در برخی رتبه بندی های جهانی

وزیر علوم با تاکید بر اینکه ۲۰ دانشگاه ایران جزو ۵۰۰ دانشگاه برتر جهان 
اســت، گفت: تلاش می کنیم با تامین منابع مالی رتبه علمی دانشــگاه ها 

ارتقا یابد.
 حســین سیمایی صراف در حاشیه شــصتمین اجلاس معاونان پژوهش 
و فناوری دانشــگاه ها موسســات آمــوزش عالی و پژوهش که در دانشــگاه 
الزهرا برگزار شد، در واکنش به افت رتبه علمی دانشگاه ها در برخی رتبه 
بنــدی های علمی جهانی به ایســنا گفت: واقعیت این اســت که پژوهش 
بــدون تامین منابع مالی کافی صورت نمی گیــرد. بودجه خوبی در قانون 
برنامه دیده شــده است که امیدواریم با تامین این منابع شاهد افت رتبه 

های پژوهشی و علمی به دلیل مالی نباشیم.
 وی در ادامه با آخرین وضعیت ارتقای رتبه ۵ دانشــگاه کشور که قرار بود 
جزو ۱۰۰ دانشــگاه برتر دنیا باشــد، تصریح کرد: فعلآ ۲۰ دانشگاه ایران در 
رتبــه زیر ۵۰۰ دانشــگاه های برتر دنیــا قرار دارد که ایــن وضعیت جایگاه 

بدی نیست؛ اما مصمم هستیم این تعداد افزایش پیدا کند.
 وزیر علوم همچنین خاطرنشان کرد: بیشتر تلاش ما در وزارت علوم این 
اســت که منابع مالی بــرای بخش های پژوهش دانشــگاه ها افزایش یابد 
کــه در صورت تامین این بودجه رتبه علمی دانشــگاه هــا نیز ارتقا خواهد 

یافت.

سیاست

حماس:

  کشتارهای غزه در سایه سکوت 
نهادها و همدستی آمریکا رخ می دهد

جنبش حماس با اشاره به جنایات رژیم صهیونیستی در شمال نوار غزه، 
تاکید کرد: اگر ســکوت و انفعال ســاختار بین المللی و همدستی آمریکا با 

رژیم صهیونیستی نبود، این کشتارها در شمال نوار غزه انجام نمی شد.
 جنبش مقاومت اســلامی فلســطین )حمــاس(  در بیانیــه ای اعلام کرد: 
ارتــش رژیــم اشــغالگر اســرائیلی بــه تلاش های خــود برای اجــرای طرح 
جنایتکارانــه »ژنرال هــا« در شــمال نــوار غزه ادامــه می دهــد و مدارس و 
بیمارســتان ها را محاصــره می کنــد و دســت بــه ارتکاب کشــتارهایی علیه 
آوارگان می زند. این ارتش شــنیع ترین عملیات کوچ اجباری را به صورت 

زنده و مستقیم و مقابل دیدگان تمام جهانیان اجرا می کند.
 حمــاس در ادامــه بیانیه خود تاکید کرد: ســاختار بین المللــی باید اقدام 
فــوری را بــرای متوقــف کــردن جنایات کــوچ اجباری، پاکســازی نــژادی و 

کشــتارهایی که ارتش اشغالگر در شمال نوار غزه انجام می دهد، در پیش 
بگیرد.

بــه نقل از خبرگــزاری آناتولی ترکیه، در شــرایطی که تعداد شــهدای غزه 
به ۴۳ هزار تن نزدیک می شــود، این جنبش مقاومت فلسطین همچنین 
اعــلام کرد: کشــتارهای روزانه  اســرائیل در شــهر و اردوگاه جبالیا و منطقه 
بیــت لاهیا و همینطــور ویرانی های گســترده و فراگیــر، عملیات های کوچ 
اجباری و پاکسازی نژادی، همگی نقض فاحش تمامی قوانین و منشورها 

هستند.
حمــاس تاکیــد کرد: اگر ســکوت و انفعــال نهــاد بین المللی و همدســتی 
 دولت آمریکا با رژیم اشــغالگر نبود، کشــتارهای اســرائیل در شــمال غزه 

رخ نمی داد.

سیاست

 اجلاس رسمی مجلس خبرگان رهبری
برگزار می شود

دومیــن اجلاس رســمی مجلس خبرگان رهبــری )دوره ششــم( در تهران 
برگزار می شود.

 جلاســیه رســمی مجلس خبــرگان رهبــری از صبــح سه شــنبه ۱۵ آبان در 
تهران آغاز می شــود و عصر چهارشــنبه ۱۶ آبان نیــز اختتامیه این اجلاس 

برگزار  خواهد شد.
 افتتاحیه و نخســتین اجلاس رســمی دوره ششــم مجلس خبرگان رهبری 

یکــم خــرداد ســال جاری بــا حضور ســران قوا و شــخصیت های کشــوری و 
لشکری در تهران برگزار شده بود.

 مجلــس خبــرگان رهبری در ایــن دوره در حالی فعالیت خــود را آغاز کرد 
که دو تن از نمایندگانش، ســیدابراهیم رئیسی و سیدمحمدعلی آل هاشم 
پیش از آغاز به کار دوره ششم و برگزاری مراسم تحلیف نمایندگان جدید، 

در سانحه سقوط بالگرد در استان آذربایجان شرقی، به شهادت رسیدند.

سیاست

در همایش بیمه سلامت مطرح شد؛

گلایه ظفرقندی از افزایش هزینه های سلامت
وزیــر بهداشــت، بــر اهمیت خدمات بــا کیفیت درمانی که تحت پوشــش 

بیمه ها قرار دارد، تاکید کرد.
  محمدرضــا ظفرقندی، روز ســه شــنبه یکم آبــان ۱۴۰۳ در اجلاس بیمه 
سلامت در مرکز همایش های صداو سیما، گفت: بخش بزرگی از خدمات 

سلامت، بر دوش بیمه سلامت است.
 وی افــزود: بــه نظر می رســد در ارائه خدمــات، بحث تأمیــن منابع مهم 
است که باید سهم سلامت از GDP حدود ۴ درصد است، در حالی که در 

سال هایی به ۸ درصد هم رسیده است.
 ظفرقندی ادامه داد: نکته بعد، چگونه اســتفاده کردن از منابع اســت که 
هدررفت نداشــته باشــیم. مثلًا، بیمه در همه جای دنیا، وظیفه آموزش و 
پیشگیری را بر عهده دارد. مطالعه شده است که اگر آموزش پیشگیری از 

سرطان ها داده نشود، هزینه ها تا ۱۰ برابر افزایش می یابد.

 وزیر بهداشــت گفت: سال گذشته ۲۰ هزار مرگ و میر تصادفات جاده ای 
داشــتیم که هزینه های آن قابل محاســبه نیســت. در حالی که می توان با 

آموزش و پیشگیری، تلفات و هزینه ها را به شدت کاهش داد.
 وی افــزود: مــا چــاره ای نداریم جز اینکه ســاختارمند، رو به مــردم فقیر و 
آسیب پذیر حرکت کنیم. باید نظام شبکه ای را گسترش و عمیق تر کنیم 
و بعــد از طریــق پزشــکی خانــواده و نظــام ارجاع، در مســیر ســلامت گام 

برداریم.
 وزیــر بهداشــت در عین حال تأکید کــرد: البته نظام ارجــاع بدون پرونده 
الکترونیک ســلامت، قابل اجرا نیســت. هیچ کشــوری در دنیا وجود ندارد 

که دو ام آر آی در یک هفته انجام دهد.
 وی افزود: بیمه رایگان یک افتخار برای نظام اســت اما باید به آموزش و 

پیشگیری بها دهیم تا هزینه های سلامت کاهش یابد.
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یادداشت جملــه درخصوص سفر »مسعود پزشکیان« به کازان روسیه و دو آینده احتمالی برای »بریکس«؛  

آخرین تلاش  برای احیای اقتصاد
مومنی در مراسم معارفه استاندار جدید تهران:

اولویت اصلی در انتخاب استانداران 
کارآمدی و شایستگی آنها است

 توسط بانک صادرات ایران در نیمه
  نخست سال جاری انجام شد؛

 استمرار سود وبصادر 
با رشد ۸۱ درصدی

یــادداشت سردبیر/ قطع سراسری برق 
در اوج سرما در کوبا ادامه دارد؛  

کوری کمونیستی

 نگاهی به تفاوت دیدگاه وزارت راه و شهرسازی  و
 اتحادیه مشاوران املاک به مبارزه  با املاکی های متخلف؛

اختلاف نظر به نفع بی قانونی

گزارش جملــه  از ادامه واکنش ها به اظهارات اخیر محمدمهدی 
میرباقری درباره  مرگ نصف مردم جهان در قبال آن مقصد بزرگ؛

جان آدمی را خوار نشماریم

0303

03030505 0202

صفحه 02

 استیضاح  مثل  سايه
کانی  را  تعقيب  می کند   زا

 گزارش جملـه از اظهارات اخير هاشمی رئیس  

 کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای شهر تهران؛

 مهلت وکالتی کردن حساب خرید
 خودرو وارداتی در بانک صادرات ایران

 تمدید شد

سید جعفر تشکری هاشمی رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای اسلامی شهر تهران درحاشیه دویست و هفتاد و سومین جلسه
 شورای اسلامی شهر و در جمع خبرنگاران با اشاره به پاسخ شهردار تهران به سوال مطرح شده توسط وی گفت: اعضای شورای شهر  در یک 
بخش وظیفه قانونگذاری و  تدوین ضوابط و مقررات دارند و در بخش دوم نقش آنها  نظارتی است که این نقش بسیار پر اهمیت تر است.
وی ادامه داد: گاهی اوقات یا به تذکرات پاسخ داده نمی شود یا اگر هم پاسخی داده می شود غیر قابل قبول است که تبدیل به سوال می شود به 
استناد به ماده ۸۳ قانون شوراها وقتی یکی از اعضای شورا سوالی مطرح کند باید ظرف حداکثر ۱۰ روز شهردار در صحن  حاضر شود و پاسخ دهد.

J O M L E H

 تاریخ سازی  تاریخ سازی بیمه ملت با ثبت  با ثبت 
نسبت توانگری نسبت توانگری ۴۸۸۴۸۸ درصد درصد

رکورد توانگری مالی صنعت بیمه برای پنجمین سال متوالی شکسته شد



استمرار سود وبصادر با رشد ۸۱ درصدی

سیاست 02J O M L E H N E W S P A P E R

Politics

َّه "سيداحمد ميرخاني" از مفاخر علماي تهران)1372 ش( امروز در تقویم: امضاي لايحه ساختار جديد دولت از سوي ناصرالدين شاه قاجار)1251 ش(  l به زمين زده شدن اولين كلنگ پالايشگاه نفت تهران )1344 ش(  l برپايي تظاهرات گسترده مردم عليه رژيم پهلوي )1357 ش( l رحلت فقيه بزرگوار آيت  الل
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در جمع خبرنگاران؛

عارف: جزایر سه گانه متعلق 
به ایران است

عارف درباره ادعای امارات در مورد مالکیت بر جزایر سه گانه، 
اظهار کرد: همه می دانند که این جزایر متعلق به ایران اســت 
و ما درباره این جزایر به هیچ وجه کوتاه نمی آییم.به گزارش خبرنگار 
مهر، محمدرضا عارف معاون اول رئیس جمهور در حاشــیه مراسم 
بزرگداشت شهید نیلوفروشان درباره ادعای امارات در مورد مالکیت 
بر جزایر ســه گانه، اظهار کرد: همه می دانند که این جزایر متعلق به 

ایران است و ما درباره این جزایر به هیچ وجه کوتاه نمی آییم.

بقایی خبر داد؛

 رایزنی عراقچی با ولیعهد 
و وزیر خارجه کویت پیرامون 

غزه و لبنان
ســخنگوی وزارت امور خارجه نوشــت: آقای عراقچی وزیر 
امور خارجه در ادامه رایزنی های دیپلماتیک با کشــورهای 
منطقــه، امــروز مشــورت های مهمــی با ولیعهــد و وزیــر خارجه 
کویت داشــته اســت.به گزارش خبرگزاری مهر، اســماعیل بقایی 
ســخنگوی وزارت امور خارجه با انتشــار پیامی در فضای مجازی 
در خصــوص ســفر وزیــر امــور خارجــه کشــورمان نوشــت: آقــای 
عراقچــی وزیر امــور خارجه در ادامــه رایزنی هــای دیپلماتیک با 
کشــورهای منطقه، امروز مشــورت های مهمی بــا ولیعهد  کویت 
شــیخ صبــاح خالد الحمــد الصبــاح و وزیر خارجه عبــدالله علی 
الیحیــا در مــورد اهمیــت تقویت تلاش هــای همه کشــورها برای 
توقف نسل کشــی و تجاوزات رژیم صهیونیســتی و پایان دادن به 
بــی کیفرمانــی رژیم و نیز کمک بــه آوارگان در  غزه و  لبنان انجام 

داد.
وی افزود: حفظ و حراست از امنیت منطقه در برابر شرارت های 

بی ثبات ساز رژیم اشغالگر مسئولیت مشترک همه ماست.

جزئیات عملیات قسام در 
جبالیا و هلاکت فرمانده ارشد 

ارتش قاتل
گردان هــای قســام بــا صــدور بیانیــه ای جزئیــات کمینی را 
فاش کرد که منجر به کشــته شدن فرمانده تیپ ۴۰۱ ارتش 
رژیــم صهیونیســتی در اردوگاه جبالیا و زخمی شــدن تعدادی از 
افسران بلندپایه این رژیم شد. به گزارش خبرگزاری مهر به نقل 
از وبگاه عربی ۲۱، گردان های عزالدین قســام، جزئیات کمینی را 
که منجر به کشته شدن سرتیپ احسان دقسه، فرمانده تیپ ۴۰۱ 
ارتش اشــغالگر صهیونیستی و زخمی شــدن تعدادی از افسران 
ارشــد این ارتش در غرب اردوگاه جبالیا در شمال نوار غزه شد را 
فاش کرد.در بیانیه ای گردان های قسام، آمده است که رزمندگان 
آن پس از بازگشــت از خطوط نبرد، گزارش دادند که روز یکشنبه 
ســاعت ۳ بعدازظهــر یک بمب ضــد نفر »تلویزیونــی« هدایت 

شونده را در گروه فرماندهی ارتش اشغالگر منفجر کردند.
گردان های قسام در این بیانیه توضیح داد که این گروه ۱۲ نفره از 
افســران بلندپایه رژیم صهیونیستی به صورت پیاده بودند و این 

انفجار آن ها را بین کشته و زخمی به زمین انداخت.
این انفجار در منطقه الفالوجه در غرب اردوگاه جبالیا در شــمال 
نــوار غــزه رخ داد کــه پــس از آن رژیــم اشــغالگر به کشــته شــدن 
فرمانده تیپ ۴۰۱ و زخمی شــدن دیگــران از جمله فرمانده یک 
گردان اعتراف کرد. ارتش اشــغالگر رژیم صهیونیســتی رسماً به 
کشــته شدن ســرهنگ احسان دقسه از لشــکر ۱۶۲ و زخمی شدن 

یک افسر دیگر در نبردهای شمال غزه اذعان کرد.
رســانه های عبری زبان به نقل از رئیس شــهرداری دالیه الکرمل 
گزارش دادند که ســرهنگ احســان دقســه در یک حادثه تلخ در 
جبالیا در نوار غزه به هلاکت رسید. او از شرکت کنندگان برجسته 

در جنایات بیمارستان شفا در غزه بود.
بــه هلاکت رســیدن ایــن فرمانده ارشــد یکــی از بالاتریــن تلفات 
نظامــی رژیم صهیونیســتی در این جنگ اســت و او یکی از چهار 
ســرهنگ ارتش این رژیم است که از آغاز جنگ علیه نوار غزه به 

قتل رسیده اند.

وزیر جهاد کشاورزی:

نبود آمار دقیق روزمرگی می آورد
وزیــر جهاد کشــاورزی گفت: بنده و همکارانــم می دانیم اگر 
آمار دقیق و قابل اتکا نباشد دچار کارهای روزمره می شویم. 
بــه گزارش خبرنگار مهر، اول آبان روز ملــی آمار و برنامه ریزی در 
تقویم ایران نامگذاری شــده اســت. مراسم گرامیداشت این روز با 
حضــور وزیــر جهاد کشــاورزی، رئیس مرکز آمار ایــران و جمعی از 
مدیــران کشــوری برگزار شــد. غلامرضا نــوری قزلجــه، وزیر جهاد 
کشــاورزی در گرامیداشت روز ملی آمار و برنامه ریزی گفت: بدون 
آمار و اطلاعات درســت نمی توان برنامه ریزی و مدیریت داشــت. 
موضوعی که در مجموعه وزارتخانه لمس می شود. وی ادامه داد: 
در واقــع یکــی از دغدغه های روزانــه ما در وزارتخانه این اســت که 
چگونه این گپ آماری را در بخش دام و طیور، کشــت و… پوشش 
دهیم.وزیر جهاد کشــاورزی افزود: از سویی امنیت غذایی و تأمین 
مواد غذایی مورد نیاز بازار مصرف یکی از تکلیف های مهم وزارت 
جهاد کشــاورزی اســت.نوری قزلجه اظهار کرد: بنــده و همکارانم 
می دانیــم اگــر آمار دقیق و قابل اتکا نباشــد دچــار کارهای روزمره 
می شــویم. دیگــران کاشــتن و مــا خوردیم، ما هــم بایــد بکاریم و 
آیندگان استفاده کنند.وی با تاکید بر برنامه ریزی برای نسل آینده 
در حوزه امنیت غذایی تصریح کرد: اگر آمار قابل اتکا در دسترس 
نباشــد ما را از وظیفه مان نسبت به نســل آینده باز می دارد.نوری 
قزلجه تاکید کرد: بنا است منابع و توان خود را به سمتی ببریم تا با 
امکانــات فنــی کــه در دنیا وجــود دارد و کمک از هــوش مصنوعی 

بتوانیم آمار به روز داشته باشیم.
وی ادامــه داد: یــک دهه زمان برای بــه روز کردن آمار برای بخش 
کشــاورزی زمان طولانی است. آمار ۳ سال قبل اگر امروز بخواهیم 
استفاده شود قابل اتکا نیست زیرا برخی اعداد و آمار سالانه تغییر 
می کند.وزیر جهاد کشــاورزی گفت: نیاز داریم آمار به روز و متصل 
به سیســتم الکترونیکی در اختیار داشــته باشــیم که هــر لحظه در 
دسترس باشد.نوری قزلجه پیشنهاد کرد، با توجه به اهمیت آمار، 
سعی شود در این فضا داده های درست استخراج شود.وزیر جهاد 
کشــاورزی دولــت چهاردهم در پایــان گفت: شــعار و عمل دولت 
چهاردهم تاکید بر قانــون گرایی و برنامه محوری و اتکا بر نظرات 
کارشناسی است و رئیس جمهوری هم بارها به این موضوع تاکید 

کرده است.

اخبــار
یادداشت »جمله« درخصوص سفر »مسعود پزشکیان« به کازان روسیه و دو آینده احتمالی برای »بریکس«؛  

آخرین تلاش  برای احیای اقتصاد

امــروز دیگــر کمتر کســی تردیــد دارد کــه تحریم های 
آمریــکا چــه آواری بــر اقتصــاد ملی خراب کــرد و چه 
زیان هایی از این تحریم ها بر کشور تحمیل شد و حتی 
کمتر سیاست مدار شــاخص اصولگرا ادعا می کند که 

تحریم، نعمت است.
یکی از آســیب ها و تبعات تحریم هــا و همچنین قرار 
گرفتــن در لیســت ســیاه »fatf« کــه هماننــد دو روی 
ســکه هســتند، ایــن بود کــه ایــران از نقشــه اقتصادی 
جهان حذف شــد و امروز اگر همان میزان نفتی که به 
فروش می رســد به هر دلیلی قطع شــود، بسیار بعید 
اســت که تأثیری بر قیمت جهانی نفت داشــته باشد 
در  حالی کــه اگر چنین اتفاقی دو دهــه قبل می افتاد، 

قیمت جهانی را تا 5۰ درصد افزایش می داد.
اخیــر  ســال  چنــد  طــی  سیاســی  اصلــی  جریانــات 
ضمــن این کــه رســماً بــر تأثیــرات مخــرّب تحریم ها 
اشــاره می کردنــد اما توان یــا انگیزه ای بــرای رفع این 
تحریم هــا از خود نشــان ندادنــد و حتی ایــن اقدام را 
نشــانه تسلیم شدن در برابر اســتکبار جهانی توصیف 
می کردند و نتیجه آن شد که هنوز هم پای اقتصاد در 
تله تحریم گرفتار است و معیشت مردم نیز بیشتری 

آسیب را از این وضعیت دیده است.
همچنیــن در دولــت مرحــوم رییســی، تلاشــی ویــژه 
صــورت گرفــت تــا سیاســت »نگاه بــه شــرق« اعمل 
شود، سیاستی که طرفدارانش تصور داشتند می تواند 
اقتصــاد را از تنگنایــی کــه بــه آن گرفتار شــده اســت، 
بیرون بیاورد. ســه ســال تلاش و تقلای دولت رییسی 
نشان داد یا این سیاست، با موانع اجرایی جدی حتی 
در میــان متحــدان شــرقی مــا برخــورد کرده اســت یا 
این که نهایت خروجی آن همین است و نباید امیدی 

بیشتر به آن بست.
به موازات سیاســت نگاه به شرق، تمایل به عضویت 
در برخی اتحادیه ها چون اوراســیا، شــانگهای و اخیراً 

بریکس نیز از ســوی سیاست ســازان و صاحب نظران 
مطرح می شــد و اعمــال تحریم های بی ســابقه علیه 
روسیه توسط آمریکا از اسفند ۱4۰۰ و پس از تجاوز این 
کشــور به اوکراین، موجب شــد امیدها به این مسیرها 
بــرای مقابله بــا تحریم هــای آمریکا و غــرب و یافتن 
راه هــای جایگزیــن بالا بگیرد اما تا ایــن لحظه توقع و 
انتظــاری که می رفت و شــعارهایی که داده می شــد، 

عملی نشد.            
روز گذشــته مسعود پزشــکیان راهی کازان روسیه شد 
تــا در اجــلاس بریکس شــرکت کنــد، آخریــن پیمان 
شــرق محور که جمهوری اسلامی ایران نیز در آستانه 

عضویت کامل در آن است.
 بریکس )به انگلیسی: BRICS(، نام گروهی از کشورها 
به رهبری قدرت های اقتصادی نوظهور است و عنوان 
آن نیــز از بــه هــم پیوســتن حــرف اول نام انگلیســی 
کشورهای موسس آن یعنی برزیل، روسیه، هند، چین 
و آفریقای جنوبی ســاخته شده اســت. همچنین قرار 

شــد که از ۱ ژانویه ۲۰۲۴، شش کشور آرژانتین، اتیوپی، 
امــارات متحــده عربــی، ایران، عربســتان ســعودی و 
مصــر به جمع این گروه اضافه شــوند. گفته می شــود 
بریکــس نمایانگــر نیمــی از جمعیت جهان اســت و 

۲۸٪ قدرت اقتصادی دنیا را در اختیار دارد.
تردیدی نیســت که عضویت تهران در چنین پیمانی 
می توانــد فرصتــی ویژه باشــد و هر کارشــناس آگاهی 
از ایــن عضویت اســتقبال می کند اما تهران مشــکلی 
دارد کــه جز روســیه، ســایر کشــورهای عضــو بریکس 
و شــانگهای و اوراســیا بــا آن مواجه نیســتند و آن قرار 
داشتن در تور تحریم های وزارت خزانه داری آمریکا از 

یکسو و لیست سیاه »fatf« از دیگر سو است. 
تــا امروز تــلاش و هماهنگی کــه بیــن ارکان دولت در 
ســه ســال گذشــته برقــرار بــود، نتوانســت در اجــرای 
بــه شــرق و همچنیــن عضویــت در  نــگاه  سیاســت 
اوراســیا، شــانگهای و بریکس، به گونه ای موفق باشد 
کــه طناب دار را از گلوی اقتصاد کشــور باز کند و امروز 

این مسئولیت به مسعود پزشکیان واگذار شد.
رییس جمهــوری بــا بدرقــه معــاون اول خــود راهــی 
روســیه شــد با ایــن امیــد و آرزو که در این ســفر بتواند 
گشایشی فراهم کند اما فارغ از هر نگاه بدبینانه، لازم 
اســت تأکیــد کنیــم دو احتمــال در انتهای این مســیر 

انتظار تهران را می کشد. 
احتمال اول که البته بسیار بعید است این است که این 
کشــورها بتوانند نظم ادعایی خــود را با چنان قدرتی 
برقرار کنند که وزارت خزانه داری آمریکا تســلیم شود 
و اعلام کند تحریم هایش شــامل کشورهایی که عضو 

بریکس هستند نخواهد شد.
در آن صــورت دولــت چهاردهــم هم می تواند ســراغ 
از  اعظمــی  بخــش  و  بــرود   »fatf« تکلیــف  تعییــن 
مشکلاتی که اقتصاد ملی به آن دچار است، حل شود 
و مهم تر از آن مردم نیز شــاهد گشــایش در معیشت 

خود باشند.
احتمال دوم این است که همان تجربه که درخصوص 
چین، هندوســتان و بسیاری از کشــورهای حوزه شرق 
اتفــاق افتــاد، تکرار شــود یعنــی شــرکت های چینی و 
هنــدی کــه متحد ما هســتند نیز از تــرس تحریم های 
آمریــکا با ایران قــراردارد تجــاری و ســرمایه گذاری با 
ما نبندند اگــر اقدام به خرید برخی محصولات ایران 
مانند نفت خام می کنند نیز آن را تهاتر کنند که در آن 
صورت باید عمیقاً نگران بود و دولت چهاردهم باید 
به دنبال مذاکرات برجامی و شل کردن گره تحریم ها 

برود.  
به عنــوان نکتــه پایانــی بایــد گفت این ســفر مســعود 
پزشــکیان احتمــالاً آخریــن تــلاش رییس جمهــوری 
در نتیجه گیــری از سیاســت نگاه به شــرق باشــد و اگر 
تهــران به نتیجه دلخواه نرســد، باید دســت به دامان 
مسقط شود و مذاکرات برجامی را آغاز کند آن هم در 
شــرایطی که برگ برنده چندانی هم ندارد و چه بســا 
اتهام کمک  نظامی جمهوری اسلامی ایران به روسیه 
در جنــگ اوکرایــن، موجــب شــود ســه کشــور اروپایی 

مواضع تندتری نسبت به تهران اتخاذ کنند. 

جملــه
سرویس سیاسی

J O M L E H

خبــرخبــر ویــژه

در پی اظهارات رئیس جمهور آمریکا صورت گرفت؛

نامه ایران به شورای امنیت درباره 
اطلاع بایدن از شرارت اسرائیل

ایروانــی در نامه ای به گوترش و شــورای امنیت در پی اظهــارات بایدن پیرامون 
اطلاع از زمان بندی شــرارت احتمالی رژیم اســرائیل علیه تهران، این اظهارات 

را »به شــدت نگران کننده و و تحریک آمیز« دانست.
به گزارش خبرگزاری مهر، امیرســعید ایروانی ســفیر و نماینده دائم ایران در ســازمان 
ملــل روز دوشــنبه بــه وقــت محلــی در نامــه ای بــه دبیــرکل ســازمان ملــل و شــورای 
امنیــت نوشــت: این اظهــارات )بایــدن( تحریک آمیــز عمیقــاً نگران کننده اســت، زیرا 
نشــان دهنده تأیید ضمنی و حمایت آشــکار ایالات متحده از تجاوز نظامی غیرقانونی 
رژیــم اســرائیل علیه ایران اســت. چنین اظهاراتــی همچنین با ادعاهــای مکرر ایالات 

متحــده مبنی بر حمایت از کاهش تنــش در منطقه تناقض دارد.
متــن کامــل نامه امیر ســعید ایروانی، ســفیر و نماینــده دائم جمهوری اســلامی ایران 
نــزد ســازمان ملــل متحد، به شــورای امنیــت و دبیر کل ســازمان ملل متحــد پیرامون 
اظهــارات جــو بایدن، رئیــس جمهور ایــالات متحده آمریکا، پیرامــون اطلاع از زمان و 
نحوه شــرارت احتمالی رژیم صهیونیســتی علیه کشورمان به آنتونیو گوترش، دبیر کل 
ســازمان ملل متحد و پاســکال کریستین، رئیس شورای امنیت ســازمان ملل متحد به 

شرح زیر است:
الرحیم الرحمن  الله  بسم 

پیرو دســتور دولت متبوعم، مکاتبه حاضر به منظور جلب توجه شــما به اظهار نظر به 
شــدت نگران کننــده و تحریک آمیــز رئیس جمهور ایالات متحــده در ۱۸ اکتبر ۲۰۲۴ که 
در جریان نشســت خبری در برلین مطرح شــد، ارســال می گردد. رئیس جمهور ایالات 
متحــده در ســخنان خــود فاش کرد که از چگونگــی و زمان بندی حملــه احتمالی رژیم 
اســرائیل علیه جمهوری اســلامی ایران اطلاع دارد. این اظهــارات تحریک آمیز عمیقاً 
نگران کننده اســت، زیرا نشــان دهنده تأییــد ضمنی و حمایت آشــکار ایالات متحده از 
تجــاوز نظامی غیرقانونی رژیم اســرائیل علیه ایران اســت. چنین اظهاراتــی همچنین 
بــا ادعاهــای مکرر ایالات متحــده مبنی بر حمایــت از کاهش تنــش در منطقه تناقض 
دارد.در پاســخ بــه ایــن تحریک خطرناک و نقض آشــکار حقــوق بین الملل، وزیر امور 
خارجه جمهوری اسلامی ایران در ۱۸ اکتبر ۲۰۲۴، از طریق شبکه اجتماعی X )که قبلًا 
به عنوان توئیتر شــناخته می شــد(، به طــور واضح بیان کرد: »هر فردی کــه از چگونگی 
و زمان بندی حمله اســرائیل به ایران مطلع باشــد و/یا وسایل و پشــتیبانی برای چنین 
حماقتــی فراهــم کنــد، به طــور منطقــی باید بــرای هرگونــه تلفــات احتمالی پاســخگو 
باشــد.«علاوه بر این، دخالت ایالات متحده از طریق فراهــم نمودن کمک های فنی و 
تســلیحات پیشــرفته، از جمله ســامانه های دفاع هوایی پیشــرفته به رژیم اسرائیل، که 
بیشــتر باعث تحریک و جســارت این رژیم برای انجام حملات تجاوزگرانه علیه ایران 
می شــود، باعــث می شــود که دولت ایــالات متحــده در هرگونــه تجاوز صهیونیســت ها 
علیــه ایــران و پیامدهــای آن »همدســت« باشــد؛ همان طــور کــه در جنایــات جنگی و 
کارزار نسل کشــی جاری علیه غیرنظامیان و زیرســاخت های غیرنظامی در غزه و لبنان 

بوده است. نیز همدست 
لــذا، ایالات متحده مســئولیت کامل نقش خود در تحریک، تشــویق و تســهیل هرگونه 
اقدامــات تجاوزگرانه توســط رژیم اســرائیل علیه جمهوری اســلامی ایــران را بر عهده 
خواهد داشــت. ایــن اقدامــات تجاوزگرانه به طور آشــکار ناقض اصول اساســی حقوق 
بین الملل و منشــور ســازمان ملل متحد، از جمله اصل منع اســتفاده از زور ذیل ماده 
۲)۴( منشــور بوده، و همچنیــن پیامدهای فاجعه باری برای صلــح و امنیت منطقه ای 

دارد. بین المللی  و 
جمهوری اســلامی ایران از شــورای امنیت درخواســت می کند که ایــن تحریک بی پروا 
را به طــور صریــح محکوم نموده و از ایــالات متحده، به عنوان یکــی از اعضای دائمی، 
بخواهــد کــه بــه تعهدات خــود طبق حقــوق بین الملل و منشــور ســازمان ملــل متحد 
عمــل کنــد. علاوه بر این، شــورای امنیت باید از ایــالات متحده بخواهد که با اســتفاده 
از نفــوذ قابل توجه خود، رژیم اســرائیل را وادار کند تا با قید فوریــت به جنایات جنگی 
مــداوم و کارزار نسل کشــی علیه مردم فلســطین در غزه و مــردم لبنان پایان دهد. این 
جنایــات نــه تنها منطقه را بی ثبــات می کند، بلکه تهدیدی جدی بــرای صلح و امنیت 

بین المللی نیز به شــمار می رود.
موجــب امتنــان خواهد بود چنانچــه مکاتبه حاضر به عنوان ســند شــورای امنیت ثبت 

و توزیع گردد.

وزیر کشــور گفت: انتخاب استانداران در عین دارا بودن شرایط 
عمومــی که همــه مدیــران و کارگزاران نظــام باید دارا باشــند، 

اولویت اصلی کارآمدی و شایستگی آنها است.
به گزارش خبرنگار مهر، اســکندر مؤمنی وزیر کشور در مراسم 
معارفه محمدصادق معتمدیان استاندار جدید تهران، اظهار 
کرد: رئیس جمهور در دوران انتخاباتی موضوعات مختلف را 
مطرح کرد از جمله »وفاق و همبستگی ملی« اداره کشور باید 
توسط همه گروه های مختلف صورت بگیرد و بر همین اساس 

کابینه را معرفی کرد.
وی افزود: مجلس با میانگین بالا به همه کابین رأی اعتماد داد 
و طبیعتاً بر اساس صحبت های رئیس جمهور در وزارت کشور 
باید به همین ســبک و سیاق عمل کنیم و انتخاب استانداران 
در عین دارا بودن شــرایط عمومی که همه مدیران و کارگزاران 
 نظــام بایــد دارا باشــند، اولویــت اصلی کارآمدی و شایســتگی

 آنها است.
وزیر کشــور خاطرنشــان کــرد: فرد کارآمــدی که برای اســتاندار 
انتخــاب می شــود اینکــه از چه تفکری اســت و از چــه قومیتی 
هست و حتی از چه مظهری است هیچ تفاوتی ندارد. همه اهل 

ایران هستیم و باید برای سربلندی ایران تلاش بکنیم.
اســکندری گفــت: اولیــن اســتاندار اهل ســنت بعــد از پیروزی 
انقلاب در دولت آقای پزشــکیان منصوب شــدند برای استان 
کردســتان، همینطور اولین اســتاندار اهل قومیــت عرب برای 
خوزســتان انتخاب شــد و همینطور اولین بار در دیار کردستان 
یک بانو به عنوان فرماندار انتخاب شــد و این شعار وفاق ملی 
اســت که دولت چهاردهــم دارد اســتفاده از همه ظرفیت ها و 
جمعیت انســانی کشور اســت و واقعاً همه ما بر همین میثاق 
پایبند هستیم.وزیر کشور کارآمدی را ملاک اصلی خدمتگزاران 
در دولت چهاردهم دانســت و گفت: وفادار هســتیم و انتخاب 
اســتانداران را بــه همین شــیوه انجام می دهیم. اســتان تهران 
ظرفیت های بسیار عظیمی دارد و جایگاه بسیار مهمی در ایران 
و منطقــه دارد. طبیعتاً اســتانداری که در این اســتان منصوب 
می شــود باید بیشــترین قرابت و نزدیکی را به این شعار وفاق 

ملی و به این رویکرد وفاق ملی داشته باشد.
مؤمنــی ضمن تشــکر از آقای فخاری اســتاندار ســابق تهران و 
دولت ســیزدهم اظهار کرد: آقای فخــاری ویژگی های فراوانی 
دارنــد. ســلامت و صداقــت و در عیــن پــرکاری از ویژگی هــای 
او اســت. در مــدت قریب به دو ســال ایشــان و همکارانشــان و 
مجموعه مدیــران فرازهای اســتان تهران را با تلاششــان اداره 
کردنــد. کارنامــه آقــای فخاری درخشــان اســت و برای ایشــان 
آرزوی موفقیــت دارم.وی افــزود: آقــای معتمدیان در اســتان 
خراســان جنوبی در دولت دوازدهم استاندار بود و برای استان 
تهــران بــا توجــه بــه شــاخص هایی کــه در نظــر گرفته شــد، با 
فاصلــه نمره بالایی آورد و حتماً دیدید که اســتان تهران جای 
آزمون و خطا نیســت. او در خراســان جنوبی و خراسان رضوی 
موفقیت های بالایی کســب کرد همینطور در آذربایجان غربی 
نیز به همین شــکل موفق بود. اختصاص خوانده اســت و هم 
در حوزه اقتصادی و هم توســعه موفق بود و هم در حوزه های 
اجتماعی و استفاده از ابزار نرم در مدیریت های مختلف، موفق 

بوده استان که تاکنون خدمت کرده بود بماند و خدمت کند.
وزیر کشــور گفت: به اجماع تمام نمایندگان استان آذربایجان 
غربی که خودش یک سرزمین وفاق با اقوام و مذاهب مختلف 
است همگی خواستار این بودند که آقای معتمدیان ابقاء شود. 
روحیــه او در همــه مراکزی کــه خدمت کرده اســت وفاق بوده 

است و از همه ظرفیت ها استفاده می کرد.
مؤمنی گفت: محمدصــادق معتمدیان این ویژگی را داشــته 
اســت کــه نگذاریــد پدیده هــای اجتماعــی تبدیل بــه موضوع 
امنیتــی شــود و حتــی پدیده هــای امنیتــی را بــا قــدرت نــرم و 
اجتماعی حل و فصل کنیم.وزیر کشور بیان کرد: استان تهران 
ظرفیت هــای عظیمی دارد اما چالش هایی دارد که امیدواریم 
آقــای معتمدیــان در اولویت اول خود قــرار دهد و به حول قوه 

الهی با همکاری همه مســئولین و دستاندرکاران و نمایندگان 
انشاالله نسبت به ساماندهی این چالش ها اقدام کنند.

مؤمنی استان تهران را مهاجرپذیرترین استان کشور و دانست و 
افزود: برای تأمین آب تهران باید ظرفیت های ملی به میدان 
بیایــد و موضــوع کم آبی آب باید در اســتان تهــران در اولویت 
قــرار بگیرد همچنین آلودگی هوا همه مــردم را رنج می دهد و 
آســیب های جسمی و روحی به همه مردم وارد می کند. بدون 
تردید این موضوع با ارائه یک برنامه مدون و با استفاده از نظر 
متخصصین و دانشمندان قابل ساماندهی است که در بسیاری 

از شهرهای دنیا با برنامه ادامه دار مسائل حل شده است.
وی گفــت: ترافیــک یک موضــوع غیــر قابل اغماض اســت و 
بخــش عمــده ای از امــور مــردم در ترافیک هدر می شــود و بر 
اســاس اســتانداردها هر شــهروند باید با ۳۰۰ متر پیاده روی به 
حمــل و نقل ایمن و ارزان دسترســی داشــته باشــد و مــا با این 
شــاخص فاصله داریم.وزیر کشور در بخشی از سخنانش بیان 
کرد: افزایش حاشــیه نشــینی و آســیب های اجتماعی اســتان 
تهــران را رو بــه افزایــش داشــته ایم و به همین دلیل اســت که 
این استان مهاجرپذیرترین اســتان ایران شده است و باید این 

چالش در اولویت استاندار و همه دستگاه ها قرار بگیرد.
مؤمنین حضور گســترده اتباع بیگانه در استان تهران را یکی از 
چالش هایی دانســت که باید مورد نظر قرار بگیــرد و افزود: در 
اولویــت اول ســاماندهی و طــرد اتباع بیگانه غیرمجــاز باید در 
اولویت قرار بگیرد و ما بارها گفته ایم که روحیه مهاجر ستیزی 

نداریم و مشترکات زیادی با همسایگانمان داریم.
وی گفت: بر اساس قوانین بین المللی کشورهای مهاجر پذیر 
باید کمک شــوند و هیچ کمکی به ایران نشــده است و ایران ما 
ظرفیت این همه مهاجر و اتباع خارجی را ندارد و ســاماندهی 
آنهــا باید در اولویــت اول قرار بگیرد و در کنار همه این ها توجه 

متناسب به کل استان تهران باید مورد توجه باشد.
وزیــر کشــور در همیــن رابطــه بیــان کــرد: مــردم داری و مردم 
محــوری و احتــرام به مردم اولویت اصلــی دولت چهاردهم و 
کارگزاران دولت هست. مردم باید این تغییر را احساس کنند. 
نکاتــی که ما می گوئیم خــدای ناکرده خدشــه دار کردن تلاش 
گذشتگان نیست. باید امروزمان بهتر از دیروز باشد و فردایمان 
بهتر از امروز باشــد. باید احساس بکنم که کرامتشان بیشتر در 
نظر گرفته می شــود و ارتباط مســئولین با آنها راحت تر خواهد 
شد. و دسترسی به مسئولین و شنیدن صدای آنها به یک آرزوی 
دست نیافتنی تبدیل نخواهد شد. وقتی احترام مردم را در نظر 
بگیریم همین در آنها احساس رضایت می کند و هیچ هزینه ای 
نــدارد و تنهــا چیزی که هزینه ندارد همین اســت اما در عوض 
ســرمایه اجتماعــی و اعتماد مــردم را افزایش می دهــد. و این 

موجب افزایش اعتماد آنها به مردم خواهد شد.
مؤمنــی در بخشــی از ســخنانش اظهار کــرد: مــردم اطمینان 
داشته باشند که ما از هیچ چیزی فروگذار نخواهیم کرد. با بدون 
تردید با تلاش جمعی و با وفاق ملی و همبســتگی اجتماعی 
می توانیم به پیشرفت ایران عزیز و اعتلای ایران عزیز امیدوارتر 
باشــیم. تاکید می کنم اســتان تهــران ظرفیت های شــناخت و 
ناشــناخته فراوانــی دارد و چالش هــای بزرگــی دارد کــه حتماً 

می توانیم بر آنها فائق بیاییم.

مومنی در مراسم معارفه استاندار جدید تهران:

 اولویت اصلی در انتخاب استانداران

کارآمدی و شایستگی آنها است
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صفحه  03

 با حضور رئیس جمهور در مجلس؛

بخش اول لایحه بودجه ۱۴۰۴ 
تقدیم مجلس شد

 گزارش »جملــه«  از اظهارات اخير هاشمی رئیس کمیسیون
 عمران و حمل ونقل شورای شهر تهران؛ 

 استیضاح مثل سايه 
کانی را تعقيب می کند  زا

صفحه 04

0404

شبكه فروش شریك راهبردی 
شركت های بیمه است

فراهم شدن امکان تخصیص 
و تفکیک مبلغ حق بیمه 

کارفرمایان

J O M L E H N E W S P A P E R

ســید جعفــر تشــکری هاشــمی رئیس کمیســیون 
عمران و حمل ونقل شــورای اســلامی شهر تهران 
درحاشیه دویست و هفتاد و سومین جلسه شورای 
اســلامی شــهر و در جمــع خبرنــگاران با اشــاره به 
پاسخ شــهردار تهران به ســوال مطرح شده توسط 
وی گفــت: اعضــای شــورای شــهر  در یــک بخــش 
وظیفــه قانونگــذاری و  تدویــن ضوابــط و مقررات 
دارند و در بخش دوم نقش آنها  نظارتی اســت که 

این نقش بسیار پر اهمیت تر است.
وی ادامه داد: گاهی اوقات یا به تذکرات پاسخ داده 
نمی شود یا اگر هم پاسخی داده می شود غیر قابل 
قبول است که تبدیل به سوال می شود به استناد به 
ماده ۸۳ قانون شــوراها وقتی یکی از اعضای شــورا 
سوالی مطرح کند باید ظرف حداکثر ۱۰ روز شهردار 

در صحن  حاضر شود و پاسخ دهد.
تشــکری هاشــمی گفت: البته از آنجایــی که این ۱۰ 
روز در قانون به صورت مشروح توضیح داده نشده 
اســت نمی دانیم که آیا ۱۰ روز کاری ملاک اســت یا 
۱۰ روز تقویمی اما به هر شکل با اغماض چند روزه 
می توانیم این موضــوع را بپذیریم اما اصل ماجرا 

این است که باید حتماً پاسخگویی صورت گیرد.
رئیــس کمیســیون عمــران و حمــل ونقل شــورای 
شــهر تهران با اشاره به سوال خود از شهردار تهران 
بیان کرد: سوالی که بنده از شهردار تهران پرسیدم 
متعاقــب دوبــار تذکــر کتبــی بنــده و یکــی دیگر از 
اعضای شــورای شــهر بود که به دلیل ناکافی بودن 
توضیحــات بــه تذکــرات، مجبــور بــه طــرح ســوال 
شــدیم و بر همین اســاس شــهردار تهران موظف 
است به اســتناد قانون در مهلت قانونی در صحن 

شورا حاضر و توضیحات لازم را ارائه دهد.
وی بــا بیان اینکه موضوع ســوال بنده در خصوص 
گفــت:  بــود  تهــران  شــهرداری  تاکســی های  ون 
وزارت کشــور در آبان ماه ســال ۱۴۰۱ اعــلام کرد که  
شــهرداری تهران بــرای دریافت ۶۳۰ دســتگاه ون 
بایــد مبلــغ مــورد نظــر را در حســاب وزارت کشــور 
واریــز کند امــا مطابق با اطلاعات متوجه شــده ایم 
که علی رغم واریز پول بســیار زیادتر از میزان مقرر، 
تنهــا ۲۵۲ دســتگاه ون در اختیار شــهرداری تهران 

قرار گرفته است.
تشــکری هاشــمی افــزود: در حالــی که شــهرداری 

تهران ۲۰۰ میلیارد تومان مازاد پرداختی داشته اما 
نه ون  و نه خودروی جایگزینی تحویل گرفته است 
و ایــن ون ها به هیــچ عنــوان در اختیار شــهروندان 

تهرانی قرار نگرفته اند.
رئیــس کمیســیون عمــران و حمــل ونقل شــورای 
اســلامی شــهر تهــران با اشــاره بــه دســتورالعمل 
ایــن  اســتناد  بــه  گفــت:  کشــور  وزارت  ابلاغــی 
دســتورالعمل ون هــا بایــد بــه شــرکت های واجــد 
صلاحیت  داده می شــد تا در ســطح شهر به مردم 
خدمــات بدهند اما طبق مســتندات ایــن ون ها در 
پارکینگ هــای شــهرداری مدت ها توقیــف بوده اند  
و تعدادی نیز به یک شــرکت غیرمجاز که شــرایط 
لازم را نداشــته و به صــورت خــارج از روابط وزارت 

کشور داده شده است.
وی ادامــه داد: همچنین یکــی از موارد مبهم دیگر 
این اســت که روابط مالی با شــرکت هایی که ون ها 
را دریافت کرده اند  مشــخص نشده است برهمین 
اســاس بــه دلیل این ابهامات  در قالــب ۱۲ مورد از 

شهردار تهران سوال شد.
تشــکری هاشــمی در پاســخ به این ســوال کــه چرا 
چمران اعلام کرده  اســت که پاســخ شهردار تهران 

به ســوال شــما قرار اســت بــه تعویق بیفتــد گفت: 
شاید منظور آقای چمران  این بوده است که یکی یا  
روز پاسخ به تعویق بیفتد اما پاسخگویی در مهلت 

مقرر را حتماً با جدیت دنبال می کنیم.
رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای شهر 
تهران اظهار کرد: به جای آنکه حاشیه ســازی هایی 
از هــر ســمت مطــرح شــوند کــه اصــل موضــوع 
مخــدوش شــود باید در یــک فضای ســالم، آرام و 
در صحن شــورا این موارد مطرح شــوند اما  قانون 
صراحتاً گفته است که شهردار باید در صحن شورا 

حاضر شود و در این خصوص توضیح دهد.
وی گفــت: تعــدادی از ون هایــی را کــه پیــدا کــرده 
بودیــم اکنون جابجــا شــده اند و در خصوص جای 
دقیــق آنهــا اطلاعی نداریــم و در خصــوص دلیل  
توقف ون ها  نیز شــهردار تهران باید پاســخ دقیقی 

بدهد.
تشکری هاشــمی در پاسخ به ســوالی در خصوص 
اینکــه ون های متعلق به شــهرداری تهــران اکنون 
در اختیار چه شــرکتی هستند، گفت: بخشی از این 
ون ها برخلاف مصوبه وزارت کشور اکنون در اختیار 
شــرکت خصوصی هســتند که فعالیــت آن حمل 

و نقلی نیســت، بخشــی دیگــر نیز به شــرکتی داده 
شــده که بر اســاس مصوبه شورای شــهر تهران در 
سال های قبل منحل شده و اجازه فعالیت نداشته 

است.
تشــکری هاشــمی درخصــوص پاســخ بــه تذکرها 
گفت: پاســخ هایی کــه به تذکرات ما داده می شــود 
غالبــاً بــا تاخیر چنــد ماهه هســتند و بیــش از آنکه 
بخواهند رفع اشــکال کنند تنها یک توجیه هســتند 
مــا تذکر نمی دهیــم که ایرادات و اشــکالات توجیه 
شــوند بلکه انتظار ما این است که در کنار این تذکر 
یــک رویــه غلط اصلاح شــود تاکنون هر ســوالی که 
داشــته ام مبتنی بر روابط کاری بوده  و به هیچ وجه 
جنبــه سیاســی نداشــته اند و بــرای حل مشــکلات 
شهر بودند.رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل 
شــورای شــهر تهران ادامه داد: تقریباً در خصوص 
اکثر مواردی که  پرســیده ایم، صرفاً توجیهات ارائه 
شــده اند و هرگز بهبود و اصلاح رفتار را ندیده ایم و 
متاســفانه این ها موارد مورد ایراد ما هستند و بارها 
در شــورا  گفته ایــم که شــهردار به جــای توجیه باید 
به دنبال حل مســائل باشد.وی تصریح کرد: آنچه 
کــه ما دنبــال آن هســتیم قانع شــدن در خصوص 
ســوال اســت ما تحقیق کرده ایم، بررســی کرده ایم 
و می دانیــم کــه اشــکال وجــود دارد پس بــه دنبال 
توجیه نیســتیم بلکه مهم تــر از هر چیزی به دنبال 
اصلاح رویه در شهر تهران هستیم و شهردار تهران 
موظف به پاســخگویی در خصوص ابهامات است 
در صورتی که حداقل ۷ نفر از اعضای شورا نسبت 
به پاســخ شــهردار قانع نشوند و آن اشــکال از نظر 
آنهــا پابرجــا بماند گام هــای دیگر قانونــی از قبیل 

استیضاح حتماً در جای خود مطرح می شوند.
رئیــس کمیســیون عمــران و حمــل ونقل شــورای 
شــهر تهــران بــا بیــان اینکه متاســفانه دوســتان ما 
در شــهرداری تهــران بیشــتر از آنکه بــه دنبال حل 
مســئله باشــند بــه دنبــال توجیــه کــردن هســتند، 
گفت:  می دانیم که این ون ها تاکنون به عنوان یک 
خودروی حمل و نقل عمومی در اختیار شهروندان 
پارکینگ هــا  در  کــه  می دانیــم  و  نگرفته انــد  قــرار 
متوقــف بوده انــد و بــه صــورت غیرقانونی توســط 
شــرکت ها مورد اســتفاده قــرار گرفته اند امــا اکنون 
از شــهرداری تهــران می خواهیم تا ایــن ون ها را در 
اختیار شهروندان قرار دهد اینکه بخواهند پوستری 
بزننــد و یــا علیه کســی صحبت کنند مهم نیســت 

آنچه که مهم است حل مشکل مردم است.

مدیرعامــل شــرکت چــوب و کاغــذ مازنــدران 
از تولیــد و تحویــل ۳هــزار تــن کاغــذ مــورد نیاز 
آمــوزش و پــرورش خبــر داد و بــر ظرفیــت این 
کارخانه برای تولید ۴۵ هزار تن کاغذ برای تولید 

همه کتاب های درسی تاکید کرد.
امید نیک نژاد در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاری 
کتــاب ایــران )ایبنــا(، بــا اشــاره بــه نیــاز وزارت 
آموزش و پرورش به کاغذ برای چاپ کتاب های 
درسی عنوان کرد: مجموع نیاز این وزارتخانه به 
کاغــذ، حدود ۴۵ هزار تن اســت، در مناقصه ای 
که تنها با حضور شرکت چوب و کاغذ مازندران 

برگزار شــد، اعــلام کردیم تا پایان خــرداد ۱۴۰۴ 
می توانیم همه این میزان کاغذ را تامین کنیم.

وی ادامــه داد: امــا باتوجــه بــه اینکــه آموزش و 
پــرورش این میــزان کاغذ را تا اســفندماه ۱۴۰۳ 
نیــاز داشــت، اعــلام کردیــم، تنها ۳۳ هــزار تن 

کاغذ می توانیم تولید داشته باشیم.
نیک نــژاد بــا بیان اینکه بــرای تامین مــازاد این 
کاغذ بایــد تعیین تکلیف شــود، افــزود: اگر این 
وزارتخانــه تــا خردادماه فرصت داشــته باشــد، 
می توانیــم در صــورت مســاعد بــودن شــرایط، 
تولید داشته باشــیم وگرنه باید این نیاز از سوی 

شــرکت ایرانــی دیگر یــا واردات تامین شــود که 
ایــن مســئله بــه سیاســت های وزارت آمــوزش 
و پــرورش و دولــت بســتگی دارد.وی بــا اشــاره 
بــه تولید کاغذ مــورد نیاز آمــوزش و پرورش در 
مجموعه چوب و کاغذ مازندران، توضیح داد: با 
پایان یافتن قرارداد قبلی، تاکنون حدود ۳ هزار 
تن از قرارداد جدیــد، تحویل آموزش و پرورش 
داده شده است.نیک نژاد درباره مواد اولیه مورد 
نیاز کاغذ کارخانه نیز گفت: مهمترین مشــکل، 
بحث چوب است؛ امیدواریم سازمان جنگل ها 
و مراتــع، امســال مطالبــات مجموعــه چــوب و 

کاغــذ مازنــدران را بپــردازد، انتظــار از دولت با 
توجــه بــه نــگاه آقــای رئیــس جمهــور مبنی بر 
حمایت از تولید داخل این است که بدنه دولت 
کمک کننــد تا بحث مواد اولیــه به ویژه چوب از 

درختان شکسته افتاده جنگل، اجرایی شود.
به گفتــه وی، در برنامــه هفتم توســعه نیز منبع 
برداشــت، حــذف شــده و امیدواریــم بــا کمک 
دولت علاوه بــر دریافت مطالبــات، از درختان 
شکســته افتاده جنــگل نیازمــان را تامین کنیم، 
اولیــه مــواد  تامیــن  مشــکل  صــورت  ایــن   در 

 نخواهیم داشت.

دولت

استمرار سود وبصادر با رشد ۸۱ درصدی
توسط بانک صادرات ایران در نیمه نخست سال جاری انجام شد؛

 قائم مقام بیمه مرکزی در یازدهمین همایش 
مدیریت ریسک و بیمه:

معاون بیمه ای سازمان تأمین اجتماعی اعلام کرد؛

   چهارشنبه
    2 آبــان 1403 
  سال هشتم 
   شماره 1920

جملــه
سرویس اقتصادی

J O M L E H

طی حکمی از ســوی مجتبی صفایی رئیس اتاق اصناف ایران؛ محمدرضا عمرانی به سمت 
مشاور عالی توسعه اقتصادی و امور بین الملل اتاق اصناف ایران منصوب شد

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی اتاق اصناف ایران، طی حکمی از سوی مجتبی صفایی، رئیس 
اتاق اصناف ایران، محمدرضا عمرانی به سمت مشاور عالی توسعه اقتصادی و امور بین الملل 

اتاق اصناف ایران منصوب شد.

محمدرضا عمرانی به سمت مشاور عالی توسعه اقتصادی 
و امور بین الملل اتاق اصناف ایران منصوب شد

 با حضور رئیس جمهور در مجلس؛
بخش اول لایحه بودجه ۱۴۰۴ تقدیم مجلس شد

را  اول لایحــه بودجــه ۱۴۰۴  رئیس جمهــور بخــش 
تقدیم مجلس کرد. این دومین بودجه بعد از اجرای 

قانون برنامه هفتم توسعه است.
مســعود پزشــکیان در جلســه علنی مجلس ضمن 
ارائــه توضیحاتی بــه دفاع از لایحه بودجــه ۱۴۰۴ کل 
کشور پرداخت و گفت: امیدوارم با کمک شما بتوانیم 
راهی را که تصمیم گرفتیــم با وفاق و همدلی پیش 
ببریــم و خدا کمک کند صادق باشــیم و تا جایی که 

می توانیم بر اساس صداقت و راستی جلو برویم.
وی بــا اشــاره بــه این کــه »امــروز بودجــه ۱۴۰۴ را کــه 
دســترنج دو ماه کار مستمر دولتمردان است تقدیم 
مجلس می کند« خاطرنشان کرد: این بودجه با توجه 
بــه دغدغه شــما و بر اســاس تعهداتی که با شــما و 
مردم داشتم تدوین شــده است. من تعهد کردم در 
مســیر وفاق حرکت کنم. هرگونه اصــلاح اقتصادی 
صرفــاً با وفاق محقق می شــود. ســعی کردیم تمام 
گروه ها و اقشــار را در لایحه ببینیم و اعــداد را واقعی 
بنویســیم. تمــام مــواردی که در تــوان بــوده و تعهد 

کردیم را در نظر گرفتیم.
وی ادامــه داد: ایــن بودجــه نتیجه جلســات متعدد 
با کارشناســان خبــره و مجلس بوده اســت. دقت در 
اجرای قانون برنامه هفتم توسعه در اولویت تدوین 
بودجه بوده اســت. بنــده بر رعایت تکالیــف برنامه 
هفتــم تأکیــد کــردم. در گــزارش این لایحــه نیز یک 
فصــل انعکاس احکام برنامه ترســیم شــده اســت. 
اصــل دوم عدالت محوری اســت. معنی حرف من 
این نیســت کــه بخواهیــم یکدفعه تبعیــض را رفع 
کنیم اما تلاش کردیم به این سمت برویم. باتوجه به 
شــرایطی منطقه ای در احکام بودجه اطمینان شده 
تقویت بنیه دفاعی مورد توجه قرار گیرد. کاهش تورم 

نیز سرلوحه احکام برنامه بوده است.
رئیس دولت چهاردهم گفت: مهم ترین وجه تمایز 
بودجــه جــاری یکپارچگــی و شــفافیت و جامعیت 
بودجه اســت. رعایت نظم و انضباط و تقدیم ســند 
مالــی دولــت در زمان بنــدی مقــرر در قانون اســت. 
لایحــه بودجــه مطابــق بــا قانــون اول آبان مــاه و در 
نظــام جدیــد تدوین بودجــه تقدیم شــد تا مجلس 
فرصت لازم برای بررســی بودجه را داشــته و به سود 
اقتصاد کشور است. امسال برای اولین بار تمام موارد 
فرابودجه ای منابع و مصارف سازمان هدفمندی ها 

در درون سقف بودجه قرار گرفت.
و  احــکام  تمــام  کــرد:  خاطرنشــان  رئیس جمهــور 
ردیف ها بر اســاس شناسه تخصصی وظایف دولت 
تدوین شــده اســت. یکــی از مهم تریــن اصلاحــات 
تأکیــد بــر پرداخــت بــه ذی النفــع نهایــی از طریــق 
هوشمندسازی دولت است. به منظور تحقق بسیاری 
از احــکام برنامه هفتــم، در خــلال تبصره ها بودجه 
احــکام اجرایی تدوین شــده اســت. برنامــه افزایش 
ظرفیــت تولیــد نفــت، تقویت منابــع بنیــه دفاعی، 
مدیریت و کنتــرل تعهدات دولــت، مدیریت توزیع 
عادلانه آب و حمایت از مسکن محرومین در بودجه 

دیده شده است.
عدالت محــوری  بخــش  در  داد:  ادامــه  پزشــکیان 
رهنمودهــای مقام معظــم رهبــری نحــوه اجــرا را 
مشخص کرده است. اگر قرار است یک حکم شکاف 
طبقاتی را در جامعه زیاد کند آن را حذف کردیم. به 
دنبال احکامی بودیم که موجب توزیع عادلانه منابع 
و حفــظ منزلت مردم و مشــارکت مــردم در اقتصاد 
شــود. از نــگاه دولــت بســیاری از احــکام در راســتای 
عدالــت محوری اســت. منابع یارانــه نقدی و کمیته 
امداد به جداول بودجه منتقل شده است و کمک به 
محرومــان را در بودجه افزایش می دهد. اگر قرار بود 
منابع یارانه را به فروش حامل ها انرژی منتقل کنیم 

نمی شد آن طور که باید از محرومان حمایت کنیم.

وی افــزود: دو برابر شــدن ســقف معافیــت مالیاتی 
راســتای  در  مشــاغل  صاحبــان  و  حقوق بگیــران 
حمایــت از گــروه کــم درآمد و آســیب پذیر هســتند. 
باید معافیت مالیاتی در سطحی تعریف می شد که 
افراد با درآمد متوسط بتوانند حداقل زندگی خود را 
تأمین کنند. تلاش شــده تا احــکام قانون حمایت از 
خانواده و جوانی جمعیت اجرایی شــود. هزینه های 
زندگــی خانوارهای پر جمعیت بیشــتر از خانواده ها 
کم جمعیت اســت فلــذا باید پرداختی بــرای فرزند 
افزایش بیشتری داشته باشد. منابع لازم برای بخش 
ســلامت دیــده شــده اســت. در ســنوات اخیــر توجه 
کمتــری بــه آب، توســعه ریلی و مســکن محرومین 
شــده بود. اعتبارات این بخش تقویت شــده اســت. 
از نــکات لایحه تقدیمــی واقع بینی در اعــداد و ارقام 
است. در بخش مصارف اعداد واقعی برای پرداخت 
پاداش بازنشســتگان دیده شــده اســت و منابع لازم 
برای متناسب سازی حقوق بازنشستگان و پرداخت 

مطالبات گندمکاران دیده شده است.
پزشــکیان بیان کرد: امســال در رابطه با گنــدم کاران 
با کســری بودجه مشــکل داشــتیم و با اجازه ای که از 
رهبری گرفتیم و در جلســه سران قوا هم بحث شد، 
امروز به حساب گندم کاران بدهی آنان واریز می شود. 
سهم منابع هدفمندسازی برای بخش سلامت دیده 
شده اســت. بخش مهمی از انسجام بودجه مدیون 
حمایت رهبری اســت. بنــده از مقام معظم رهبری 
تقاضــا کــردم تا مجوز اســتقراض دولــت از صندوق 
توسعه ملی برای سال آینده را در زمان تدوین لایحه 
صادر کنند که این امر باعــث درج مصارف واقعی و 

لحاظ درآمد واقعی در بودجه شده است.
وی افزود: رشد بالایی برای پروژه ها عمرانی دیدیم. 
بودجــه عمرانــی ۴۰ درصد ارتقا یافته اســت. ســهم 
تملــک دارایــی ســرمایه از ۱۱ درصد بــه ۲۰ درصد از 
محل بودجه عمومی بوده اســت. یکــی از ملزومات 
حمایــت از تولید، پیش بینی پذیر بودن سیاســت ها 
بودجه ای و مالی است. برنامه افزایش سرمایه بانک 
۶ ا دولتــی دیده شــده اســت. در برنامــه هفتم تأکید 
شده تا دولت بدهی خود با بانک ها بهادار سازی کند. 
حــدود ۲۰۰ هزار میلیارد منابع بــرای این امر در نظر 
گرفته شــده و برای پرداخــت بدهی دولت به تأمین 
اجتماعی ۲۰۰ هزار میلیارد اموال دیده شــده اســت. 
از ســوی دیگــر تلاش شــده بــا در نظر گرفتــن منابع 
لازم کل بدهــی دولــت به ســازمان تأمین اجتماعی 
تأدیه شود. رئیس جمهور گفت: در بحث اصلاحات 
اقتصــادی، اکثریــت اقتصاددان ها تأکیــد بر اصلاح 
تدریجی دارند و متفق القول هستند اصلاح در نظام 
ارزی و یارانــه ســوخت الزامی اســت. حرکت در تک 
نرخی کردن ارز مهم ترین راهکار برای کاهش رانت 
در اقتصاد اســت. این برنامه توسط بانک مرکزی در 
حال دنبال شدن است. برای تأمین کالاهای اساسی 
حفظ سیاســت نرخ ارز ترجیحی را لازم است داشته 
باشیم.وی ادامه داد: یکی دیگر از چالش های موجود 
اصــلاح یارانــه انرژی اســت. مصرف بنزین در ســال 
جاری ۴۰ درصد بالاتر از ســال ۹۸ است. امروز هزینه 
تمام شــده تولیــد بنزین بــدون لحــاظ قیمت نفت 
حــدود ۸ هزار تومان اســت. امســال حــدود ۹۰ هزار 
میلیارد تومان و در صورت ادامه روند سال آینده باید 
۱۳۰ هزار میلیارد واردات بنزین انجام شود و هر لیتر 
بنزیــن وارداتی بین ۳۰ و ۴۰ هــزار تومان هزینه دارد. 
اصلاح این روند این مشارکت همه بخش ها جامعه 
را می طلبد تا بتوانیــم این ناترازی به نفع محرومان 

اصلاح کنیم.
پزشکیان بیان کرد: باتوجه به این توضیحات بودجه 
۱۴۰۴ شامل ماده واحده و ۱۷ تبصره تقدیم مجلس 

شورای اسلامی می شود.

گزارش جملــه  از اظهارات اخير هاشمی رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای شهر تهران؛ 

کانی را تعقيب می کند  استیضاح مثل سايه زا

J O M L E H

مدیرعامل شرکت چوب و کاغذ مازندران؛

ظرفیت تامین کاغذ کتاب های درسی را داریم
 تحویل ۳ هزار تن کاغذ به آموزش وپرورش
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اخبــــاریادداشت

طی شش ماه نخست سال جاری؛
رفع مشکلات بیش از 240 هزار نفر 

با تسهیلات بانک کارگشایی 
    بانک کارگشــایی یکــی از واحدهای تابعــه بانک ملی ایران 
اســت که در راســتای رفع نیاز اقشار آســیب پذیر و محروم 
جامعــه وام قــرض الحســنه و تســهیلات جعالــه رفــع 
احتیاجــات ضــروری را در ازای ترهین طلا به مشــتریان و 

متقاضیان پرداخت می کند.
بــه گــزارش روابــط عمومی بانک ملی ایران، تســهیلات جعالــه و قرض 
الحســنه رفع احتیاجات ضروری بانک کارگشایی با حداقل زمان و بدون 
ضامن راهی اســت تا بانک در مواقع ضــروری برای هزینه درمان، کمک 
هزینه تحصیلی، ودیعه مسکن و… در کنار مشتریان خود باشد، در همین 
راســتا، این بانک طی شش ماه ابتدای امسال در مجموع ۲4۰ هزار  فقره 
وام قرض الحسنه و تسهیلات جعاله بالغ بر ۳4 هزار و ۱۰۰ میلیارد ریال 
در جهت گره گشایی از مشکلات و رفع نیازهای فوری و احتیاجات ضروری 

متقاضیان اعطا کرده است.
بانــک کارگشــایی در ایــن مــدت نیــز تعــداد ۷۱ هــزار فقــره تســهیلات 
قرض الحســنه به ارزش ۳ هزار و ۱۰۰میلیارد ریال و تعداد ۱6۹ هزار فقره 

تسهیلات جعاله به ارزش ۳۱ هزار میلیارد ریال پرداخت کرده است.
بانک کارگشایی به عنوان یکی از واحدهای بانک ملی ایران در حال حاضر 
با ۱۳ شــعبه و ۴۲ دایره فعال در سراســر کشــور در تلاش اســت تا با ارائه 
خدمات متمایز و منحصر بفرد در مواقع ضروری با حداقل زمان در ازای 
ترهین طلاآلات با پرداخت تســهیلات جعاله و وام قرض الحســنه برای 
کمک هزینه درمان، کمک هزینه تحصیلی، تهیه جهیزیه، ودیعه مسکن 

و … در کنار مشتریان خود باشد.

بانک تجارت، میزبان حرفه ای برای 
حساب های وکالتی

     متقاضیان ثبت نام خرید خودروهای وارداتی تا ساعت ۲4 
روز شــنبه پنجم آبان مــاه می توانند با مسدودســازی 5۰۰ 
میلیون تومان در حســاب وکالتی خــود در بانک تجارت از 
طریق ســامانه حســاب های وکالتــی این بانک بــه آدرس 

www.tejaratbank.ir/vekalati به آسانی از این فرصت استفاده کنند.
بــه گــزارش مدیریــت روابط عمومــی و ارتقــای ســرمایه اجتماعی بانک 
تجارت، فرآیند ثبت نام خرید خودروهای وارداتی در ســامانه یکپارچه از 
تاریخ سه شنبه بیست وچهارم مهرماه آغاز شده و حداقل مبلغ لازم برای 
مسدودی حساب در این طرح 5۰۰ میلیون تومان به علاوه ۲۰ هزار تومان 

حداقل موجودی است.

انتشار نسخه جدید اپلیکیشن 
 »امید بانک سپه« در کافه

بازار و مایکت
      بانک سپه با هدف افزایش کیفیت ارائه خدمات بانکداری 
دیجیتــال و ســهولت و ســرعت دسترســی مشــتریان بــه 
خدمات بانکی غیرحضوری، نسخه جدید اپلیکیشن امید 

بانک سپه را با خدمات و قابلیت های بیشتر منتشر کرد.
بــه گزارش پایگاه اطلاع رســانی بانک ســپه، در نســخه جدیــد امید بانک 
ســپه )نسخه ۱.۷( تلاش شــده است تا ضمن ارائه سرویس های متنوع و 
نوین بانکی مورد نیاز مشتریان، درخواست ها و پیشنهادات کاربران تا حد 

ممکن لحاظ شود .
نســخه عملیاتی برنامــه کاربــردی امید بانــک )نــگارش ۱.۷( با قابلیت 
افتتاح سپرده قرض الحسنه، صدور کارت و پرداخت تسهیلات به صورت 
غیرحضــوری با اعمــال تغییرات جدیــد از طریق بازارگاه هــای دیجیتال 

مایکت و کافه بازار در دسترس عموم مشتریان قرار گرفت.
سازگاری با آخرین نسخه سیستم عامل اندروید، امکان استفاده از نسخه 
)PWA( iOS و توســعه بخش سوپرمارکت مالی شامل خدمات پلیس، 
پرداخت قبوض، خرید و فروش توکن الماس امید و امکان صدور و ابطال 
واحــد صندوق هــای ســرمایه گذاری از مهمترین تغییرات نســخه جدید 

نسبت به نسخه قبل برنامه امید بانک سپه می باشد.

معاون بیمه ای سازمان تأمین اجتماعی اعلام کرد؛

فراهم شدن امکان تخصیص و 
تفکیک مبلغ حق بیمه کارفرمایان

      محمد محمدی، معاون بیمه ای سازمان تأمین اجتماعی 
بــا بیان اینکه امکان تخصیــص و تفکیک مبلغ حق بیمه 
اجرایــی در ســامانه خدمــات  کارفرمایــان دســتگاه های 
غیرحضــوری ایــن ســازمان فراهم شــده اســت گفــت: به 
منظور مســاعدت با کارفرمایان محترم کارگاه های دولتی و دســتگاه های 
اجرایی و ایجاد نظم و ترتیب در ارسال لیست و پرداخت حق بیمه و نیز 
اسناد مالی و مطالباتی، امکان تخصیص و تفکیک مبلغ حق بیمه مربوط 
در ماه جاری، معوق و متمم در سامانه خدمات غیرحضوری این سازمان 
در قســمت حق بیمه کارکنان دســتگاه های اجرایی اتخاذ و اجرایی شــده 

است.
به گــزارش روابــط عمومی ســازمان تأمیــن اجتماعی، محمــدی افزود: 
مبلغ حق بیمه کارکنان کارگاه های دولتی و دســتگاه های اجرایی، از سوی 
اداره کل خزانه وزارت امور اقتصادی و دارایی به حســاب ســازمان تأمین 
اجتماعــی واریــز می شــود و درج و ثبت مبلغ مربوطه توســط ذیحســاب 
دستگاه مربوطه نیز در سامانه غیرحضوری حق بیمه کارکنان دستگاه های 
اجرایــی صــورت می پذیرد. با توجــه به اینکه مبلغ مذکــور بدون تفکیک 
)لیست ماه جاری، معوق و متمم( و بصورت کلی اعلام و ارسال می شود؛ 
این امر منجر به بروز مشــکلاتی از قبیل ایجاد بدهی مضاعف می شــود  و 
لذا سازمان تأمین اجتماعی به منظور مساعدت با کارفرمایان محترم در 
این بخش و جلوگیری از مشــکلات یاد شــده، امکان تفکیک و تخصیص 
مبلغ حق بیمه متعلقه را در سامانه خدمات غیرحضوری این سازمان به 
نشانی es.tamin.ir بر اساس سال، ماه و لیست ماه جاری، معوق و متمم 

فراهم کرده است.
وی افــزود: بــر این اســاس، فایل آموزشــی »راهنمای نحــوه تخصیص و 
تفکیــک مبلغ حق بیمه مربوط به لیســت ماه جاری، معــوق و متمم در 
ســامانه غیرحضوری حق بیمه کارکنان دســتگاه های اجرایی« در سایت 

سازمان تأمین اجتماعی به نشانی www.tamin.ir قرار داده شده است.

اخذ کارمزد ارسال پیامک بانکی از 
مشتریان بانک پاسارگاد

        به  استحضار مشتریان گرامی می رساند در راستای عادلانه 
شدن اخذ کارمزد خدمات ارسال پیامک واریز و برداشت و 
بر اســاس بخشــنامه بانک مرکزی و با عنایت به افزایش 
مجدد تعرفه های اپراتورهای تلفن همراه، بابت رفاه حال 
مشتریان گرامی، هزینه کارمزد سرویس خدمات پیامکی براساس تعداد 
پیام ارســالی )بابت واریز و برداشت( کلیه حساب های مشتری در هشت 
ماه گذشــته )دو ماه پایانی سال ۱4۰۲ و شش ماه نخست سال ۱4۰۳( نزد 
این بانک محاسبه و بدون افزایش قیمت نسبت به سال گذشته به ازای 
هر پیام ارسالی با مبلغ علی الحساب، ۹۰۰ ریال اخذ خواهد شد. همچنین 
دریافت کارمزد بابت مشتریانی که تا ۱۰ پیامک داشته اند رایگان و سقف 
کارمــزد قابل دریافت از هر شــخص حقیقی در ایــن دوره ۲ میلیون ریال 

می باشد.
لازم به توضیح اســت پیام های مربوط به رمز دوم پویا، ورود به خدمات 
اینترنت بانک و موبایل بانک و سایر اطلاع رسانی های بانک همچنان در 

این دوره برای مشتریان محترم رایگان خواهد بود.

بانک صادرات ایران در نیمه نخســت ســال ۱۴۰۳ موفق شده به 
رونــد سودســازی خــود ادامه دهد و به ســود خالص ۷ هــزار و ۲۴ 
میلیــارد و ۸۸۳ میلیــون ریالی دســت یابد که ۸ درصد بیشــتر از 

نیمه نخست سال گذشته برآورد شده است.
بــه گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، ســود خالص هر 
ســهم وبصــادر در ۶ ماهه ابتدای امســال ۳۳ ریال بوده که رشــد 
۱۰ درصدی نســبت به مدت مشابه سال قبل تجربه کرده و نکته 
مهم اینکه سود عملیاتی هر سهم این بانک از ۱۱ ریال در نیمسال 
نخست سال گذشته با رشدی ۱۳۵۵ درصدی به ۱۶۰ ریال جهش 

کرده است.
بانک صادرات ایران با سرمایه ثبت شده ۲۱۵ هزار و ۳۵۳ میلیارد 
و ۹۷۲ میلیون ریالی، در حالی که تحت تاثیر سیاست کنترل نرخ 
تورم بانک مرکزی مانند همه بانک ها با رشد هزینه سود سپرده ها 
مواجــه شــده، امــا درآمــد مشــاع بانک از محل ســود تســهیلات 
پرداختی، سپرده گذاری و اوراق بدهی در نیمسال نخست امسال 
رشد ۵۶ درصدی در برابر نرخ رشد ۶۳ درصدی هزینه عملیاتی 

تجربه کرد.
بر این اســاس، وبصادر در ۶ ماهه ابتدای امســال با تراز عملیاتی 
مثبت در جذب منابع و تخصیص اعتبارات به مشتریان کار خود 
را ادامــه داد و بــه درآمــد مشــاع ۱۴۲ هزار و ۸۴۷ میلیــارد و ۸۵۷ 
میلیون ریال از محل سود تسهیلات و سپرده گذاری دست یافت 

که ۴۲ درصد بیشتر از نیمه نخست سال گذشته بوده است.

موفقیت بانک صادرات ایران در بازار کارمزد  
ایــن گــزارش می افزاید: خالــص کارمزد بانک صــادرات ایران به 
عنــوان یــک منبــع درآمد اختصاصــی بانــک و پایــدار در ۶ ماهه 

نخست سال جاری با رشد قابل توجه ۸۱ درصدی مواجه شده و 
بالــغ بر ۴۵ هزار و ۳۸۶ میلیارد و ۱۱۸ میلیون ریال به درآمدهای 
وبصادر افزوده اســت. انتظار می رود با بهبود روند شــاخص بازار 
سهام در نیمه دوم سال، روند بازده سرمایه گذاری بانک صادرات 
ایــران نیز تقویت شــود. هرچند که با وجود کاهــش ۳۸ درصدی 
ســود خالص بانک از محل ســرمایه گذاری ها، ســرانجام وبصادر 
همچنان در حوزه سرمایه گذاری روند مثبتی را تجربه می کند و در 
نیمسال نخست امسال به درآمدی بالغ بر ۳۱ هزار و ۹۷۹ میلیارد 

و ۱۸۱ میلیون ریال دست یافته است.

رشد یک پله ای در بازار پول  
بانــک صادرات ایران بــه عنوان یکی از بانک های بزرگ بورســی 
ایران تصمیم دارد تا با افزایش سودآوری و بهبود نسبت کفایت 
ســرمایه، ســهم خــود از بــازار پــول را افزایــش داده و بــا تغییر در 
ترکیــب منابع ســپرده ها، قیمت تمام شــده پــول را کاهش دهد. 
از دیگــر برنامه های بانــک می توان به تلاش برای کاهش ســهم 
مطالبات غیرجاری و افزایش کیفیت خدمات و تنوع محصولات، 
به ویژه در حوزه بانکداری دیجیتال، اشاره کرد که ثمره آن بهبود 
ســطح خدمات بــه مشــتریان و تضمین رونــد ســودآوری بانک 
برای ســهامداران خواهد بود. رشــد منابع جذب شده وبصادر در 
ســال ۱۴۰۲ که نتیجه اعتماد مردم و وفاداری مشتریان به اجرای 
طرح های بانک، به ویژه در نیمه دوم سال بود، باعث شد تا مانده 
سپرده ها نزد بانک رشد قابل توجهی را تجربه کند. این امر باعث 
شد تا بانک صادرات ایران با یک پله صعود در رتبه چهارم نظام 
بانکــی از حیــث منابع قرار گیرد و ســهم بانک از بازار پــول از ۸.۶ 

درصد سال ۱۴۰۰ به ۹ درصد در حال حاضر افزایش یابد.

توسط بانک صادرات ایران در نیمه نخست سال جاری انجام شد؛

استمرار سود وبصادر با رشد ۸۱ درصدی

سپ، در شهریورماه امسال دوباره رکوردشکنی 
کرد و به عنوان رتبه اول رده بندی شــاپرک در 
شــاخص ســهم تعدادی و مبلغــی تراکنش 

های پرداخت ایران معرفی شد.
بــر اســاس آخریــن گــزارش شــاپرک مربوط 
به شــهریور مــاه ۱4۰۳، پرداخــت الکترونیک 
ســهم  شــاخص  در  کیش)ســپ(،  ســامان 
تعــدادی و مبلغــی تراکنش هــای پرداخــت 
ایــران بــه ترتیــب بــا ســهم ۲۰.55 و ۲۱.۳۱ 
درصــدی، جایــگاه اول را به خــود اختصاص 

داده است.

سپ، بالاترین سهم بازار تراکنش های   
کارتخوان فروشگاهی

پرداخت الکترونیک سامان در شهریور ماه با 
پوشــش ۲۰.۷5 درصدی از بازار تراکنش های 
کارتخــوان فروشــگاهی، هماننــد ماه گذشــته 
)مرداد ماه( بالاترین سهم را در اختیار داشته 

است.
 در ابزار پذیرش اینترنتی نیز شــرکت سپ در 
شهریور ماه با پوشش ۳۰.۸4 درصدی دارای 
بالاتریــن ســهم در ایــن ابــزار پرداختــی بوده 

است.
مبلــغ  از   PSPشــرکت های ســهم  مقایســه   

تراکنش های هریــک از ابزارهــای پذیرش در 
مــرداد و شــهریور ۱4۰۳  بیانگــر آن اســت که 
پرداخت الکترونیک ســامان در ابزار پذیرش 
اینترنتی با افزایــش ۲.56 درصدی، بالاترین 

تفاضل را داشته است.
   
رتبــه اول ســپ در بــازار تراکنش هــای   

خرید
نشــان  شــاپرک  یازدهــم  و  یکصــد  گــزارش 
می دهد، شرکت پرداخت الکترونیک سامان 
با پوشش ۲۰.۸6 درصدی از بازار تراکنش های 
خرید، بالاترین سهم را در شهریور ماه به خود 
اختصاص داده اســت. این شرکت همچنین 
در حوزه تراکنش های مانده گیری با در اختیار 
داشــتن ۱۷.6۲ درصــد از بــازار تراکنش هــای 

فوق، بیشترین سهم را دارا است.
بــازار  از  درصــدی   ۲۱.4۱ پوشــش  بــا  ســپ   
تراکنش هــای خریــد نیــز بــه عنــوان بالاترین 
دارنده ســهم مبلغی تراکنش هــای مذکور در 

شهریور ماه معرفی شده است.
مبلغــی  ســهم  بیــن  اختــلاف  بیشــترین   
تراکنش های خرید در مرداد ماه و شهریور ماه 
با ۰.۸4 درصد افزایش، به  شــرکت پرداخت 
الکترونیک ســامان تعلق دارد و این شاخص 

در تراکنش های پرداخت قبض و خرید شــارژ 
نیــز بــا افزایــش ۰.5۸ درصــدی، برای ســپ 

همراه است.
بیشــتر  عملکــرد  گذشــته،  شــهریورماه  در   
شــرکت های ارائه دهنــده خدمــات پرداخت 
به ویــژه شــرکت پرداخت الکترونیک ســامان 
به گونــه ای بــوده کــه ســبب کاهــش ۳۱/۸۳ 
درصــدی در خطــای پذیرندگی شــبکه شــده 

است.
 گفتنی است بر اساس آخرین گزارش نشریه 
معتبر نیلســون ریپورت، ســپ با ۹.۷ میلیارد 
تراکنش در صدر شرکت های پرداخت داخلی 
ایران و شــرکت های پرداخت داخلی منطقه 

خاورمیانه و آفریقا قرار گرفته است.

بر اساس آخرین گزارش شاپرک اعلام شد؛

 سپ، رتبه نخست بازار 
پرداخت های الکترونیکی در شهریور ماه

بانک

قائم مقام بیمه مرکزی در یازدهمین همایش مدیریت 
ریسک و بیمه:

شبكه فروش شریک راهبردی 
شركت های بیمه است  

درآمد

شــبکه فــروش در تولیــد حاشــیه 
سود برای ذینفعان صنعت بیمه 
نقــش اصلــی را ایفــا می کنــد اما 
کارکرد اصلی این شبکه، ظرفیت 

سازی برای صنعت بیمه است.
روابــط  کل  اداره  گــزارش  بــه 
دکتــر  مرکــزی،  بیمــه  عمومــی 
مجید مشعلچی که در یازدهمین 
همایش مدیریت ریســک و بیمه 
ســخن مــی گفــت بــا اعــلام ایــن 

مطلب افزود: شــبکه فروش در تعریف جدید و الزامات کسب و کار در واقع 
شریک راهبردی شرکت های بیمه به شمار می آید.

قائــم مقــام بیمــه مرکزی بــا تاکید بر ضــرورت ســودآوری بنگاه هــای بیمه 
گــر بــه تحلیل الزامــات کســب و کار در هزاره ســوم پرداخــت و تصریح کرد: 
رضایتمندی مخاطبان، اعتمادســازی و کســب سود منطقی در گرو فعالیت 

حرفه ای شبکه فروش است.
وی نقــش مدیــران عامل صنعت بیمــه را ایجاد تعــادل و تنظیم گری بین 
نهادناظــر و مطالبــات ذینفعــان، ارزیابی کرد و اظهار داشــت: بــرای تحقق 
اهــداف صنعت بیمه بایــد تمامی حلقه های این صنعــت، ماموریت های 
خــود را بــه درســتی انجام دهند و شــبکه فــروش نیــز در این چرخــه، نقش 

انکارناپذیری را برعهده دارد.
دکتر مشعلچی در پایان ســطح علمی یازدهمین همایش مدیریت ریسک 
را اســتاندارد و قابــل قبول دانســت و نســبت به ضرورت حفــظ و ارتقای آن 

تاکید کرد.
شایان ذکر است که در نشست یادشده که هر سال به ابتکار شرکت بیمه کوثر 
برپا می شود تنی چند از مدیران عامل شرکت های بیمه و صاحبنظران این 

صنعت حضور داشتند.

بانکدارو

نشســت مشــترک بانک توســعه صادرات ایران و دو شــرکت بزرگ 
داروســازی کشــور در راســتای تقویت ارتباط و توســعه تعاملات فی 

مابین در این بانک برگزار شد.
بــه گــزارش روابــط عمومی بانک توســعه صــادرات ایــران، در این 
جلســه معاونت شــعب و بانکداری شــرکتی، معاونــت اعتبارات و 
رئیس اداره کل شعب و بازاریابی منطقه دو و اعضای هیأت مدیره 
دو شــرکت بزرگ داروسازی اکسیر و کاسپین دارو، بر تقویت ارتباط 

بانک و صنعت داروسازی کشور تاکید کردند.
در این نشســت یوســف نجدی معاون شــعب و بانکداری شــرکتی، 
رضا ســاعدی فر معــاون اعتبــارات و غلامرضا رومیانی نــژاد رئیس 
اداره کل شــعب و بازاریابی منطقه دو، سیاست های اعتباری بانک 
و خدمات قابل ارائه در قالب طرح الماسان را برای مدیران شرکت 

های دارویی حاضر در جلسه تشریح کردند.
طی گفتگوهای انجام شــده در جلســه مذکور بر تمرکز بیشتر منابع 
شــرکت های دارویــی نــزد بانــک و مقابلــه بــا چالش هــای کمبــود 

نقدینگی آن ها تاکید شد.
گفتنی است رسالت اجتماعی بانک توسعه صادرات ایران همواره 
در حمایــت از صنعت داروســازی کشــور بوده اســت و در این دیدار 
زمینه های همکاری مشــترک با توجه به ظرفیت های موجود در هر 

دو شــرکت یاد شــده و نقش حیاتی آن ها در تأمین نیاز های دارویی 
کشور بررسی شد.

ایــن گــزارش می افزاید، با توجه بــه اهمیت صنعت داروســازی در 
ســلامت جامعــه، شــعب بانــک توســعه صــادرات ایــران حمایت 
مناسبی از این بخش به عمل آورده و به عنوان شریک استراتژیک، 

همراهی مستمری را با مشتریان خود در این حوزه داشته اند.

بانک کارآفرین از ســازمان بورس مجوز افزایش سرمایه اولیه خود را دریافت 
کرد.

به گزارش روبط عمومی بانک کارآفرین، با برگزاری مجمع عمومی ســالیانه 
بانک کارآفرین و موافقت ســهامداران با افزایش ۲۰ درصدی ســرمایه بانک، 

سازمان بورس و اوراق بهادار با افزایش سرمایه این بانک موافقت کرد.
این افزایش ســرمایه که از محل اندوخته و ســود انباشــته بانک انجام خواهد 
شــد، ســرمایه اولیه بانک کارآفرین را به بیش از ۶۰ هزار میلیارد ریال افزایش 

خواهد داد.
بــر اســاس این گــزارش پیــش از ایــن و در مجمع عــادی ســالیانه ۱۴۰۲ بانک 
کارآفرین، نیز موضوع افزایش ســرمایه به تائید ســهامداران رســید و ســرمایه 
اولیــه بانک کارآفریــن از ۴۶هزار میلیارد ریال به ۵۰ هزار میلیارد ریال از محل 
سود انباشته افزایش یافت، امری که  بانک کارآفرین را به لحاظ حجم سرمایه 

اولیه؛ در جمع چهار بانک خصوصی نخست قرار داد.
همچنیــن بر اســاس گزارش کــدال، "وکار" بــا دریافت مجوز افزایش ســرمایه 
جدیــد ، ســرمایه فعلی خــود را از ۵هزار به ۶ هــزار میلیارد تومان می رســاند. 
۷۱۳.۵ میلیارد تومان از افزایش سرمایه این بانک بورسی از محل اندوخته ها 
و ۲۸۶.۴ میلیارد تومان دیگر از محل ســود انباشــته برای اســتفاده از معافیت 
مالیاتــی و الزام انتقال ســود تســعیر ارز به منظــور افزایــش توانایی و ظرفیت 

بانک در اعطای تسهیلات صرف می شود.

 تقویت ارتباط بانک توسعه صادرات ایران
با صنعت داروسازی کشور

 بانک کارآفرین
مجوز افزایش سرمایه گرفت

احمــد محمــدی زاده، اســتاندار بوشــهر در آیین واگــذاری ۲۴ 
واحد مسکونی به متقاضیان در عالیشهر با بیان این که طرح 
نهضــت ملی مســکن در اســتان بوشــهر بــا شــتاب و کیفیت  
مناســبی اجرا شــده است، از مدیر شــعب بانک مسکن برای 

تلاش در امر خانه دار شدن مردم تشکر کرد.
به گزارش خبرنگار استانی پایگاه خبری بانک مسکن – هیبنا؛ 
۲۴ واحــد از ۴۸واحد مســکونی آماده واگــذاری طرح نهضت 
ملی شــهر جدیــد عالیشــهر بوشــهر در روز نوزدهــم مهرماه 

بــا حضــور اســتاندار، نماینده مردم بوشــهر، دیلم و گنــاوه در 
مجلس شورای اسلامی و مدیران استانی دستگاه های اجرایی 

استان، به افراد واجد شرایط واگذار شد.
بر اســاس این گــزارش، از مجمــوع ۲ هــزار و ۲۷۲ واحد طرح 
نهضت ملی مسکن در دست احداث در شهر جدید عالیشهر، 
۵۲۵ واحــد آن مربــوط بــه اداره کل بنیــاد مســکن انقــلاب 
اســلامی اســتان و ۴۸ واحد نیز آماده واگذاری است. مرتضی 
دهداری زاده مدیرشــعب بانک مسکن استان در حاشیه این 

مراســم با اشــاره به آمار عملکرد این بانــک در طرح نهضت 
ملی مسکن گفت: از ابتدای طرح نهضت ملی مسکن تاکنون، 
قرارداد ۴ هزار و ۵۸۸ واحد مسکونی نهضت ملی مسکن در 
قالب ۸۷ پروژه به ارزش ۲۲ هزار و ۶۷۴ میلیارد ریال در بانک 

مسکن استان بوشهر به امضا رسیده است.
وی ادامه داد: بانک مسکن تاکنون در استان بوشهر، مبلغ ۱۲ 
هزار و ۷۶۴ میلیارد ریال به عنوان سهم الشرکه به متقاضیان 

پروژه های نهضت ملی مسکن پرداخته است.

در آیین واگذاری 24 واحد مسکونی در عالیشهر انجام شد؛

قدردانی استاندار بوشهر از بانک مسکن 



 نگاهی به تفاوت دیدگاه وزارت راه و شهرسازی
  و اتحادیه مشاوران املاک به مبارزه

 با املاکی های متخلف؛

اختلاف نظر به نفع بی قانونی

صفحه  06

صفحه  05

یادداشت دبیر

در دیدار ســفیر عربســتان با سرپرست سازمان هواپیمایی کشوری، گســترش همکاری های حمل ونقل هوایی دو کشور مورد بحث و 
بررسی قرار گرفت.

به گزارش بازار از ســازمان هواپیمایی کشــوری، »عبداله بن سعود العنزی« سفیر عربستان با »حسین پورفرزانه« سرپرست سازمان 
هواپیمایی کشوری دیدار و گفت و گو کرد.

در این دیدار گســترش همکاری های حمل ونقل هوایی، تســهیل در تردد مسافران و پروازهای سیاحتی و تجاری مورد بحث و تبادل 
نظر قرار گرفت.

وزیر راه و شهرسازی تاکید کرد؛

کارآمدی روش های فعلی برای خانه دار شدن محرومان نا

سایه برین
دبیر سرویس راه و مسکن

مبــارزه بــا املاکی هــای متخلــف در ســال آخر 
دولت ســابق با قدرت آغاز شد و تا امروز نیز با 

همان جدیت به مسیر خود ادامه می دهد. 
موضــوع مبارزه با ایــن املاکی ها در بحث های 
مــادی و معنــوی متغیــر اســت. در خصــوص 
مضرات مــادی، تعــداد املاکی هایــی که فاقد 
مجــوز هســتند و هزینه هایــی که بابــت تنظیم 
قرارداد و اجاره بها دریافت می کنند متأســفانه 
در شــهرهای مختلــف کشــور بســیار زیاد شــده 
و همیــن امــر ممکــن اســت خســارات مالــی 
فراوانی را به کسانی که به دنبال رهن و اجاره و 

خریداری مسکن هستند وارد کند. 
همچنیــن نداشــتن مجــوز باعــث می شــود که 
نیــز  متعــددی  قوانیــن  از  بتواننــد  املاکی هــا 
ســرپیچی کننــد کــه مربــوط بــه خســارت های 
معنوی می شــود؛ مثلًا قرار اســت که املاکی ها 
بــه اتبــاع غیر مجاز مســکن واگــذار نکنند حال 
اینکــه ایــن اتفاق در بســیاری از مناطــق انجام 

می شود. 
در مــواردی حــق هموطنــان کشــورمان خورده 
می شود چرا که اگر اتباع پول بیشتری بپردازند 
املاکی از این قانون ســرپیچی کرده و مسکن را 
برای خریدی، اجاره یا هر نوع واگذاری به اتباع 
غیــر مجــاز واگذار می کنــد در صورتی کــه نباید 

چنین اتفاقی بیفتد.
 پشــت بام خوابی نیز یکی از معضلات شهری 
اســت که اگرچه آن طور که مسئولین می گویند 
به شــکل گســترده وجود ندارد و بیشــتر مربوط 
بــه کارگــران فصلی می شــود اما در بســیاری از 
محلات اطراف شــهرهای بزرگ پ)شــت بام 
خواب( داریم و این امری غیر قابل انکار است. 
املاکی هــای غیــر مجــاز متاســفانه پشــت بــام 
اجاره می دهند و همین امر نشان دهنده دامن 
زدن به یک معضل اجتماعی و سیاسی است.
جلوگیری از این اقدامات در دســتور کار مبارزه 
بــا املاک هــای غیرمجــاز قــرار گرفتــه و دنبال 
کنندگان اخبار راه و مســکن مســتحضر هستند 
کــه در شــهرهای مختلــف چــه تعــداد از ایــن 
ارگان ها و سازمان های متخلف پلمپ شده و از 
ادامه فعالیت آنها ممانعت به عمل می آید. 

تعداد املاکی هایی که در شــهر تهران به شکل 
غیرقانونــی در حــال فعالیت هســتند یک آمار 
نجومــی اســت. بــه گــزارش بــازار، »کیانــوش 
گــودرزی«، رئیــس اتحادیــه مشــاوران امــلاک 

در این خصوص اظهار داشــته اســت: در ســال 
گذشــته ۲۵۰۰ بنــگاه املاک بــدون پروانه را در 
تهران شناســایی کردیم و طی ۶ ماه امسال نیز 

۸۰۰ بنگاه غیرمجاز شناسایی شده است.
اما یک مانع در مســیر این اقدامات وجود دارد 
و آن هم اختلاف نظر در برخی موارد اســت که 
میان اتحادیه املاک و وزارت راه و شهرســازی 

وجود دارد. 
ایــن دو نهاد مربوطه در برخی موارد با یکدیگر 
هماهنگ نیســتند؛ مثــلًا ســامانه خودنویس و 
پلتفرم هــای مربــوط به واگذاری مســکن که به 
جدیــت در دســتور کار وزارت راه و شهرســازی 
اســت از ســوی اتحادیــه امــلاک مضــر تلقــی 
می شــود و معتقدنــد کــه این ســامانه ها باعث 

اختلال هستند نه اینکه کمکی بکنند.
 گــودرزی در ایــن خصــوص می گوید: بــا توجه 
بــه دسترســی متعاملیــن، ســامانه خودنویس 
در آینــده مردم را گرفتار کــرده و عاقبت خوبی 

نخواهد داشت.
وی گفــت: قانون الزام ســال ها بیــن مجلس و 
شــورای نگهبــان در رفت و آمــد بود کــه نهایتاً 
توسط مجمع تشــخیص مصلحت نظام تأیید 
شــد کــه تبصــره ۳ مــاده ۱ مربــوط بــه تعرفــه 

مشاوران املاک است.
همچنیــن گفتــه می شــود کــه اتحادیــه املاک 
معمــولا با مماشــات با ایــن افراد کــه قانون را 
رعایــت نمی کننــد برخورد می کنــد در صورتی 
که وزارت راه و شهرســازی دســتور داده که باید 
بــا جدیــت با ایــن افــراد برخــورد شــود. درکل 
گاهــی اتحادیه هــا و اصنــاف مختلــف از زیر بار 
ســامانه ای کردن و شــفافیت اقدامات خود سر 

باز می زنند. 
نمونه آن در بازار طلا فروشــان قابل مشــاهده 
اســت. طلا فروشان در سامانه ای که برای آنان 
طراحی شــده بود ثبت نام نکردند که البته آن 

هم فصلی جدا برای بررسی می طلبد.
 اینکه چرا اتحادیه املاک، ســامانه خودنویس 
می داننــد،  مضــر  را  مربوطــه  پلتفرم هــای  و 
موضوعی اســت کــه باید بــر اســاس آن بحث 
و گفتگــو صــورت بگیــرد و بــه یک تفاهــم نظر 
جامع برسیم چرا که نتیجه این عدم تعاملات 
و گفتگوهــا، ادامــه یافتن مســیر افرادی اســت 
کــه بــه شــکل غیرقانونــی در حــال وارد آوردن 
جامعــه  بــه  معنــوی  و  مــادی  خســارت های 

هستند. 
مخصوصاً امروز که مســکن یکــی از معضلات 
اساســی مردم محســوب می شــود و باید بیش 
از گذشــته ســاماندهی شــود و از ایــن اقدامات 

قانونی  جلوگیری به عمل آید.
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مدیرعامل راه آهن تاکید کرد؛

لزوم ایجاد جهش ۲۰ درصدی در 
حوزه ریلی تا پایان سال جاری

نگاهی به تفاوت دیدگاه وزارت راه و شهرسازی و اتحادیه مشاوران املاک 
به مبارزه با املاکی های متخلف؛

 اختلاف نظر 
به نفع بی قانونی

آغاز دوباره پروازهای فرودگاه 
سیرجان

مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن تشریح کرد؛

 شرایط تحویل مسکن
 به خانواده جان باختگان 

معدن طبس

  چهارشنبه
    2 آبان 1403 
  سال هشتم 
   شماره 1920

نشست فرآیندهای فنی و اجرایی توسعه شهر جدید 
مکران مرکزی با حضور سرپرســت شــرکت عمران 
شــهرهای جدید، سرپرســت معاونت شهرســازی و 
معمــاری و دیگر مســئولان با تاکید بــر تدوین طرح 
توسعه شهر جدید مکران مرکزی در انطباق با طرح 
ســاختاری-فضایی ســکونتگاه های جدید ســاحلی 

جنوب برگزار و فرآیندهای اجرایی آن بررسی شد.
و  راه  وزارت  خبــری  پایــگاه  خبرنــگار  گــزارش  بــه 
شهرســازی، نشســت مشــترکی بــا هــدف بررســی 
همکاری ها در احداث شهر جدید مکران مرکزی در 
منطقه آبکوهی استان هرمزگان و در سواحل دریای 
عمــان، با همــکاری شــرکت مادرتخصصی عمران 
شــهرهای جدید، سرپرســت معاونت شهرســازی و 
معماری، دبیرخانه شورای توسعه سواحل مکران و 
شرکت مدیریت و توسعه سواحل مکران برگزار شد. 
در این جلســه که با حضور شهرام ملکی، سرپرست 
شــرکت عمران شــهرهای جدید، نیکخــواه نائینی، 
سرپرســت معاونت شهرســازی و معماری و جلال 
مآب، دبیر شــورای توســعه ســواحل مکران تشکیل 
شــد، بــه بررســی ابعاد مختلــف فرآیندهــای فنی و 

اجرایی برای توسعه این شهر جدید پرداخته شد.
یکــی از محورهــای اصلــی ایــن نشســت، بررســی و 
هماهنگــی میــان متولیان دولتــی و بازیگران بخش 
خصوصی برای تدوین و اجرای طرح توســعه شــهر 
جدیــد مکران مرکــزی بــود. در این راســتا، تصمیم 
گرفته شــد که طرح توســعه این شــهر به طــور کامل 
در هماهنگی و انطباق با طرح ســاختاری - فضایی 
ســکونتگاه های جدیــد ســاحلی جنــوب کشــور و بــا 
نظــارت شــرکت عمــران شــهرهای جدیــد توســط 

بخش خصوصی تهیه و ارائه شود. این هماهنگی به 
منظور ایجاد پیوستگی و انسجام در برنامه ریزی های 
توســعه ای منطقــه ای و ملی صــورت خواهد گرفت 
تــا ضمــن بهره بــرداری حداکثــری از ظرفیت هــای 
طبیعی و اقتصادی ســواحل جنوبــی، از پراکندگی و 

تفرق در پروژه های مشابه جلوگیری شود.
در ایــن جلســه تاکیــد شــد که اجــرای طرح توســعه 
شــهر جدید مکران مرکزی توسط بخش خصوصی 
و بــا همکاری مشــاوران خارجی انجام خواهد شــد. 
استفاده از مشــاوران بین المللی به دلیل استفاده از 
تجارب و دانش روز دنیا در حوزه توســعه شــهرهای 
ســاحلی، به افزایش کیفیــت و اســتانداردهای لازم 
برای توســعه این شهر جدید ساحلی کمک خواهد 
کرد. شهر جدید مکران مرکزی با رویکرد دریامحور، 
قرار اســت به یکــی از قطب های اقتصــادی منطقه 
تبدیــل شــود که ضمــن ایجــاد فرصت هــای جدید 
اشــتغال، بــه جــذب ســرمایه گذاری های داخلــی و 

خارجی نیز کمک کند.
در نهایــت، هــدف از احــداث شــهر جدیــد مکــران 
مرکــزی، نــه تنهــا گســترش ســکونتگاه های جدیــد 
ساحلی در جنوب کشور، بلکه تقویت زیرساخت های 
اقتصــادی، اجتماعی و فرهنگی منطقه و تبدیل آن 
به یکی از محورهای اصلی توسعه کشور در سواحل 
دریــای عمــان اســت. ایــن شــهر جدیــد، بــه عنوان 
بخشــی از برنامــه جامــع توســعه ســواحل مکــران، 
نقشی کلیدی در رونق اقتصادی و افزایش تعاملات 

تجاری و دریایی ایفا خواهد کرد.
شــهرام ملکی سرپرســت شــرکت عمران شهرهای 
جدیــد در ایــن نشســت گفــت: توســعه همه جانبه 

منطقــه مکران موضوع مــورد تاکید رهبــر انقلاب و 
دولت ها بوده و دولت ها نیز در همان راستا فعالیت 
کردند. در ردیف های متفرقه بودجه سنوات گذشته 
نیــز بــرای تکمیــل خدمــات و زیرســاخت ها در این 
منطقــه، منابع مالــی تعیین، تصویب و ابلاغ شــد. 
پیش تر نیز ســازمان برنامه و بودجه پیوست بودجه 

ای را برای این موضوع در نظر گرفته بود.
ملکــی تصریح کرد: آنچــه در این بخش مورد تاکید 
است این نکته است که در کنار فعالیت های دولتی، 
از ظرفیــت بخــش خصوصی نیــز بهــره لازم گرفته 

شود.
وی بــر تســهیل گــری مجموعــه دولــت و مشــخصاً 
وزارت راه و شهرســازی برای توســعه همه جانبه در 
ســواحل مکــران تاکید کــرد و گفــت: در این موضوع 
کلان بایــد تمامــی مســئولیت ها با شــفافیت دنبال 
شــود تا در روند اجرای این طرح کلان تســریع ایجاد 

شود.
ملکــی ادامــه داد: در ایجــاد شــهرها و شــهرک های 
جدید ســاحلی در جنوب کشور ســه رویکرد اقتصاد 
دریامحــور، گردشــگری و جمعیت پذیــری مــلاک 
عمل اســت کــه با ایــن رویکــرد مطالعــات انجام و 
شهرها و شهرک ها طبق ضوابط و طرح های جامع و 

تفصیلی مصوب، احداث خواهند شد.
وی در ادامــه خاطر نشــان کرد شــهر جدیــد مکران 
مرکــزی بــه عنوان اولین شــهر جدیــد خصوصی در 
ســواحل جنوبــی کشــور، در قالــب ابََر پروژه توســعه 
ســکونتگاه های جدیــد ســاحلی برنامه ریــزی شــده 
و قرار اســت بــه یکــی از پروژه های مهم در راســتای 
افزایش ســکونت پذیری و توســعه منطقه ســاحلی 

مکران تبدیل شود.
احمد نیکخواه نائینی سرپرست معاونت معماری 
و شهرســازی نیز در این نشست با بیان اینکه فرآیند 
معاونت شهرسازی و معماری برای تصویب ایجاد 
شــهرهای جدیــد فرآینــدی چنــد مرحله ای اســت، 
گفت: در احداث شــهرها و شــهرک های جدید ابتدا 
مطالعات امکان سنجی و مکان یابی انجام می شود 
و بعــد از طــی مراحل کمیته های فنی شــورای عالی 
شهرســازی و معماری به تایید و تصویب این شــورا 

می رسد.
وی ادامــه داد: بعــد از تصویــب مطالعــات امــکان 
ســنجی، تهیه و ســپس تصویب طرح هــای جامع و 
تفصیلــی آنهــا انجــام می شــود و بعــد از آن فرآیند 

ساخت شروع خواهد شد.
بــه گفته نیکخــواه، شــهر جدید مکــران مرکــزی در 
چارچوب برنامه های کلان توسعه ای کشور و به ویژه 
بــا توجــه بــه رویکردهــای دولــت در زمینه توســعه 
ســواحل جنوبــی و بهره گیــری از ظرفیت هــای ایــن 

مناطق برای رونق اقتصادی انجام خواهد شد.
در پایــان ایــن نشســت کــه گامــی مهــم در راســتای 
تحقق اهــداف توســعه ای منطقــه ســواحل مکران 
و سیاســت های وزارت راه و شهرســازی در توســعه 
سکونتگاه های جدید ساحلی بود، بر موضوع اجرای 
تمامی برنامه ریزی ها،  طراحی ها و اقدامات اجرایی 
شــهر جدیــد مکــران  مرکــزی در انطباق بــا الزامات 
قانونی شهرهای جدید و همچنین نیازهای بومی و 
منطقه ای تاکید شــد تا در کنار حفظ محیط زیســت 
ساحلی، فرصت های جدیدی برای رشد و پیشرفت 

اقتصادی و اجتماعی منطقه ایجاد شود.

سرپرست شرکت عمران شهرهای جدید در نشست فرآیندهای فنی و اجرایی توسعه شهر جدید مکران:

بخش خصوصی در توسعه مکران در کنار دولت بایستد

انتصابمسکن

سرپرست معاونت مسکن وزارت راه و شهرسازی:

موظف به اجرای تعهدات حوزه مسکن 
حمایتی در دولت چهاردهم هستیم

رییس کمیته انتصابات شرکت 
ساخت و توسعه منصوب شد

بــا حکــم معاون وزیر راه و شهرســازی شــاپور پــولادی به عنــوان رییس کمیته 
انتصابات شرکت ساخت و توسعه منصوب شد.

به گزارش مدیریت ارتباطات و اطلاع رســانی شرکت مادر تخصصی ساخت و 
توسعه زیربناهای حمل و نقل کشور، خیراله خادمی طی حکمی شاپور پولادی 
را ســمت رییــس کمیته انتصابات شــرکت مادر تخصصی ســاخت و توســعه 

زیربناهای حمل و نقل کشور منصوب کرد.
در این حکم آمده است:

"در راستای اجرای سیاست های کلی نظام اداری، ابلاغی مقام معظم رهبری 
)مــد ظله العالــی( و بند )۱( ماده ۳۲ آیین نامه انتظام بخشــی، شفاف ســازی 
و ضابطــه منــد ســازی درآمدهــا و هزینه های شــرکت های دولتی، بدینوســیه 
جنابعالی را به عنوان رییس کمیته انتصابات شرکت مادر تخصصی ساخت و 

توسعه زیربناهای حمل و نقل کشور منصوب می نماییم.
انشالله با هماهنگی سایر اعضا کمیته انتصابات و برابر بند)۳( ماده ۳۲ آیین 
نامه فوق الذکر دستور العمل عزل و انتصاب مدیران بر اساس شایسته گزینی 
در همه سطوح، تهیه و جهت بررسی و تصویب به هیات مدیره شرکت اعلام 

نمایید.

سرپرســت معاونت مســکن و ســاختمان وزارت راه و شهرســازی 
گفــت: از ســنوات گذشــته تعهداتی برعهــده ما در حوزه مســکن 
حمایتــی قــرار دادند که موظف به انجام آنها هســتیم که شــامل 
مســکن محرومیــن، ایثارگــران و طــرح جوانــی جمعیت اســت، 
همچنیــن تعــدادی واحــد مســکن مهــر از دولت هــای گذشــته 

باقی مانده است که باید تکمیل و به مردم تحویل داده شود.
به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی )خراسان رضوی(، 
مسعود بیات منش، سرپرست معاونت مسکن و ساختمان وزارت 
راه و شهرسازی در »گردهمایی جایگاه انبوه سازان در طرح جامع 
تولید مسکن و مدیریت پروژه« و »ششمین رویداد تجلیل از انبوه 
سازان برتر استان خراسان رضوی« در خصوص طرح نهضت ملی 
مسکن گفت: این طرح را باقدرت هرچه بیشتر انجام می دهیم و 

در برنامه هفتم توسعه و در بخش مسکن اجرایی می کنیم.
بیات منش با اشاره به تعهدات دولت در حوزه مسکن تأکید کرد: 
دولت و وزارت راه و شهرسازی آنچه را که تعهد شده است با توان 
و قدرت بیشتر سرعت می بخشد. اکنون در حوزه مسکن حمایتی 
که مورد توجه دولت است و از طرفی در قانون به آن اشاره کرده اند، 

اولویت دهک های پایین و کارگران است.
این مقام مســئول تصریح کرد: از زمان آغاز نهضت ملی مسکن، 
در بخش مســکن حمایتی حــدود ۸۰۰ هزار واحد قــرار دارد که ۲۰ 
هــزار واحــد به اتمام رســیده اســت و بیــن ۳۷۰ تا ۳۸۰ مســکن با 
بانک ها عقد قرارداد شده است و مابقی باید توسط بانک ها تأمین 

مالی شود.
سرپرســت معاونت مسکن و ســاختمان وزارت راه و شهرسازی با 

اشــاره به پیشــرفت های فیزیکی پروژه های نهضت ملی مســکن 
گفت: میانگین پیشــرفت ایــن پروژه ها در حدود ۲۰ درصد اســت 
که در دوره چهارســاله دولت چهاردهم و در ۲ سال اول، پیشرفت 
پروژه هــا بیشــتر خواهــد شــد و عقــد قراردادها تکمیل و بــه مردم 

تحویل داده می شود.
بیــات منش گفــت: از این ۸۰۰ هــزار واحد، حــدود ۴۰۰ هزار واحد 
در مراحل زمین و فونداســیون اســت که به مردم تعهد شــد که با 
پیگیری هــای لازم تــا پایان دولــت چهاردهم این ۸۰۰ هــزار واحد 

تکمیل و به مردم تحویل داده شود.
وی بیــان کــرد: از ســنوات گذشــته تعهداتــی برعهده مــا در حوزه 
مســکن حمایتی قرار دادنــد که موظف به انجام آنها هســتیم که 
شامل مسکن محرومین، ایثارگران و طرح جوانی جمعیت است، 
همچنین حدود ۱۲۰ هزار واحد مســکن مهر از دولت های گذشــته 

باقی مانده است که باید تکمیل و به مردم تحویل داده شود.
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جلسه شورای مرکزی بنیاد مسکن با 
 حضور وزیر راه و شهرسازی

 برگزار شد
     به گزارش روابط عمومی بنیاد مســکن انقلاب اســلامی، جلسه 
شــورای مرکزی بنیاد مســکن انقلاب اســلامی با حضــور فرزانه 
صادق وزیر راه وشهرسازی، حجت الاسلام والمسلمین روحانی 
نژاد نماینده ولی فقیه و رئیس شورای مرکزی در بنیاد مسکن و 
صالحی رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی برگزار شد. شایان ذکر است در این 
جلســه ســعیدی کیا و گرکانی از اعضای شورای مرکزی بنیاد مسکن و صالحی 

مدیر کل حوزه ریاست بنیاد مسکن انقلاب اسلامی نیز حضور داشتند.

 جابه جایی بیش از 2 میلیون
 و 40۷ هزار مسافر با ناوگان مازندران

   رئیس اداره حمل و نقل مسافر استان مازندران جابه جایی بیش 
از ۲ میلیــون و ۴۰۷ هزار مســافر با نــاوگان حمل و نقل عمومی 

استان خبر داد.
به گزارش پایگاه خبری وزارت راه شهرسازی از مازندران، عیسی 
خادمی رئیس اداره حمل ونقل مسافر اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای 
اســتان مازندران گفت: در شش ماهه اول ســال جاری بیش از ۲ میلیون و ۴۰۷ 
هزار مسافر با ناوگان حمل و نقل عمومی مازندران جابه جا شدند و این میزان 
جابه جایــی مســافر در قالــب ۵۵۴ هزار و ۲۲۲ ســفر انجام که نســبت به مدت 

مشابه سال گذشته شاهد افزایش ۲ درصدی سفر هستیم.
وی تصریح کرد: سیاست این اداره کل، جابه جایی ایمن و آسان مسافران است 
و در این راســتا نظارت مضاعفی بر نحوه عملکرد شــرکت ها و ناوگان عمومی 

انجام می شود.
خادمــی گفت: فعالیــت غیر مجاز ســایت ها و اپلیکیشــن های اینترنتی درون 
شــهری مانند اســنپ و تپســی و... در بخش حمل و نقل بین شــهری موجب 
بروز مشــکلاتی برای هم وطنان شــده اســت، لذا توصیه می شــود هم وطنان از 
ناوگان حمل و نقل عمومی که دارای مزیت های فراوانی همچون امنیت سفر، 
راننــدگان حرفــه ای، ناوگان دارای شناســنامه و کارت هوشــمند، ایمنی ســفر و 
رانندگان حرفه ای و... هستند برای جلوگیری از هرگونه مشکل احتمالی استفاده 

کنند.
وی همچنیــن در ادامــه خاطــر نشــان ســاخت: در بخــش جابه جایی مســافر 
اقدامــات خوبی انجام شــده اســت، به گونــه ای کــه در حال حاضر بســیاری از 
خدمات به مسافران اعم از فروش بلیت در بستر وب به مسافرین ارائه می شود 
و لزوم ارتقای ارائه خدمات با توجه به مطالبات مسافران جزو ضروریات ادامه 

فعالیت در این بخش است.
رئیس اداره حمل و نقل مســافر اســتان گفت: در سیســتم حمل ونقل زمینی، 
شــرکت های مســافربری، راننــدگان اتوبــوس و خدمه ســفر در قبال مســافران 

مسئولیت دارند و موظف به رعایت قوانین و مقررات حمل و نقل هستند.
خادمــی اظهــار کــرد: در مازندران ۲۲۱ شــرکت حمل و نقلی در بخش مســافر 
فعالیت دارند و مســافران می توانند هرگونه انتقاد و شکایت خود از شرکت ها 
و پایانه های مســافربری و یا رانندگان حوزه حمل و نقل مســافر بین شــهری را 
از طریــق ســامانه ۱۴۱ به ایــن اداره کل اطلاع دهند تا مورد پیگیــری قرار گیرد و 
در صورت لزوم در کمیســیون های مربوط به تخلف شرکت، رانندگان یا مالک 

وسیله نقلیه مورد رسیدگی قرار خواهد گرفت.

در نشست شورای توسعه طرح های راهبردی 
استان تهران مطرح شد؛

لزوم تسریع در اجرای پروژه های 
زیرساختی شهرستان ری 

       معاون مهندســی و ســاخت اداره کل راه و شهرســازی اســتان 
تهــران از برگزاری نشســت شــورای طرح توســعه زنجیره های 
زیرســاختی  پروژه هــای  در  تســریع  لــزوم  و  راهبــردی  ارزش 

شهرستان ری خبر داد.
به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی )تهران(، امیر حسین آزاد دوار 
معاون مهندســی و ساخت اداره کل راه و شهرسازی استان تهران از برگزاری 
نشســت شــورای طرح توســعه زنجیره هــای ارزش راهبردی اســتان تهران با 
حضور فخاری استاندار تهران، یزدی خواه رئیس مجمع نمایندگان مجلس 
شــورای اســلامی اســتان، خزایی نماینده شهرســتان ورامین، غراوی معاون 
هماهنگــی امور عمرانی اســتانداری، فرمانداران و مدیران کل اســتان تهران 

خبر داد.
 وی گفت: در این نشســت پیرامون برخی طرح های پیشــران شهر ری و لزوم 

تسریع در عملیات اجرایی آنها بحث و تبادل نظر شد.
 آزاد دوار افــزود: در ایــن جلســه در خصــوص رفــع موانع در مســیر عملیات 
اجرایی پروژه های راه سازی کمربندی قلعه نو، تکمیل پل فیروز آباد، بهسازی 
و تکمیل میدان غنی آباد و بهسازی و تعریض محور امین آباد بحث و تدقیق 

نظر و هم افزایی انجام شد.
 معاون مهندســی و ســاخت اداره کل راه و شهرسازی اســتان تهران در پایان 
خاطرنشــان کرد: اداره کل راه و شهرسازی استان تهران در صورت رفع موانع 
اجرایــی و معارضیــن و تامیــن اعتبــار مالــی در مســیر پروژه های فــوق الذکر 
آمادگی و توان عملیات اجرایی پروژه های مذکور را تمام و کمال دارد و ادامه 
این پروژه ها را در مســیر توسعه شهر ری و سایر شهرهای جنوب شرق استان 

بسیار ضروری می داند.

نصب تجهیزات پایش چینش باد در 
4 فرودگاه کشور 

        معــاون فنــی، شــبکه دیدبانــی و مدیریــت بحــران ســازمان 
هواشناســی کشــور گفت: با تحویــل محمولــه »ویندپروفایلر« 
ســازمان هواشناســی کشــور، بــرای نخســتین بــار ۴ فــرودگاه 
بین المللی کشــور به تجهیزات هواشناســی چینش باد مجهز 

می شوند.
به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرســازی از ســازمان هواشناسی کشور، 
فــرح محمــدی، معــاون فنــی، شــبکه دیدبانــی و مدیریــت بحران ســازمان 
هواشناســی کشــور با بیــان این که برای نخســتین بــار ۴ فــرودگاه بین المللی 
کشــور بــه تجهیزات هواشناســی چینش باد مجهز می شــوند، اظهــار کرد: در 
فاز نخســت ۴ فرودگاه بین المللی و پرترافیک کشــور که به تشخیص کاربران 
حــوزه هوانــوردی، خطــر تغییر ســمت و ســرعت بــاد در آن ها زیاد اســت به 

ویندپروفایلر مجهز می شوند.
 وی افزود: ویندپروفایلر یکی از تجهیزات مهم در حوزه هواشناسی هوانوردی 
اســت که اطلاعات ســمت و سرعت باد را از سطح زمین تا ارتفاع ۷۰۰ متری 
اندازه گیــری و مخابــره می کنــد تا بــروز تغییــرات ناگهانــی بــاد در ارتفاعات 

مختلف، به ویژه حین نشست وبرخاست هواپیماها، به خلبان گزارش شود.
 معــاون فنی، شــبکه دیدبانی و مدیریت بحران ســازمان هواشناســی کشــور 
گفت: اطلاع دقیق تغییرات باد حین فرود هواپیما، در پیشــگیری از ســوانح 

هوایی محتمل بسیار مؤثر است.
 محمدی خاطرنشان کرد: کارشناسان هواشناسی اطلاعات دریافتی از دستگاه 
ویندپروفایلــر را بر اســاس اســتانداردهای بین المللی در قالــب گزارش های 
تخصصی به برج مراقبت پرواز ارائه می کنند تا در اختیار خلبان ها قرار گیرد و 

ایمنی نشست وبرخاست هواپیما در مخاطرات جوی ارتقا یابد.
 وی اضافه کرد: در حال حاضر قرار است این چهار دستگاه در چهار فرودگاه 
پرترافیــک و بــا خطر تغییــرات زیاد باد نصب شــود و در فازهــای بعدی این 
تجهیزات بر اساس اولویت و اهمیت، به سایر فرودگاه ها نیز اضافه می شود.

 معــاون فنی، شــبکه دیدبانی و مدیریت بحران ســازمان هواشناســی کشــور 
گفت: یکی از برنامه های سازمان هواشناسی کشور ارتقای خدمات هوانوردی 
بــرای افزایش ایمنی و ســلامت پرواز در شــرایط مخاطره آمیز جوی اســت و 

تلاش می کنیم در این راستا مبتنی بر توصیه های بین المللی عمل کنیم.
 محمدی افزود: بر اســاس برنامه هفتم توســعه ســازمان هواشناســی کشور، 
مقرر اســت در راســتای ارتقــای ایمنی فرودگاه های کشــور، بــا اولویت رخداد 
مخاطره های جوی و ترافیک فرودگاهی، دیدبانی بهتری از شــرایط جوی در 

اختیار صنعت هوانوردی قرار گیرد.

اخبـــاریادداشت

Road.housing

وزیر راه و شهرسازی گفت: هنگامی که خانواده های بازماندگان 
حادثه طبس را بررسی کردیم، دیدیم خانواده های فاقد مسکن 
که پراکنش آنها هم در ۴ الی ۵ استان است اکثرشان حتی تمکن 
اینکــه در قانون جهش تولید مســکن ثبت نام هم کرده باشــند 
را نداشــتند ایــن خــودش پالس بســیار مهمی اســت؛ یعنی ما 
روش هایی را می رویم که شاید آن محروم و آن متقاضی واقعی 

را خانه دار نکنیم.
فرزانه صادق در گفت وگو با خبرنگار ایلنــا، درباره این که وزرای 
پیشــین درباره ســاخت مســکن کارگری مطالبی را عنوان کرده 
بودنــد، آیا آماری از ســاخت این مســکن ها وجــود دارد، عنوان 
کرد: تمام موارد از جمله مســکن محرومین، سرپرست خانوار، 
کارگــران همه این ها تکالیفی اســت کــه بایــد آورده ها و تنظیم 

بودجه ها به گونه ای انجام گیرد که بتواند محقق شود.
وزیر راه و شهرسازی تاکید کرد: من آن چیزی را که می گویم باید 
بتوانم عمل کنم، با آمار دادن و اعدادی که به عمل نمی رسد، 
مردم بهترین قاضیانی هســتند که می توانند قضاوت کنند زیرا 
این چیزهایی که گفته می شود را باید در اجرا ببینیم. تمام تلاش 
من و همکارانم این اســت هر آنچه که وعده داده شــده و تعهد 
ایجاد شده بنا بر آورده ای که مردم آورده اند با تمام مشکلات و 

محدودیت ها بتوانیم حل کنیم.
وی خاطرنشــان کــرد: اینکه همچنــان من وعده هایــی را بدهم 
که قابلیت اجرا شــدن نداشــته باشــد و بودجه های پشتیبانش 
را همچنان نداشــته باشم درست نیســت و من از این کار پرهیز 

می کنــم، این به آن معنی نیســت که در جهت تحقق مســکن 
محرومیــن اقــدام نمی کنم، بلکه معنی اش این اســت که باید 
برنامه ای را بدهم که محقق شود و تمام تلاش مان این است که 

بتوانیم از سایر منابع این برنامه ها را محقق کنیم.
وزیر راه و شهرسازی درباره اهدای واحد مسکونی به بازماندگان 
حادثه طبس گفت: تاکید آقای رئیس جمهور به تأمین مسکن 
خانواده های داغدیده بود و ما بررســی کردیم و این نکته خوب 
اســت که در جریان باشــید؛ وقتی بررســی کردیم دیــدم که این 
خانواده هــای فاقــد مســکن کــه پراکنــش آنهــا هــم در ۴ الی ۵ 
استان اســت اکثرشان حتی تمکن اینکه در قانون جهش تولید 
مســکن ثبت نام هم کرده باشند را نداشتند این خودش پالس 
بسیار مهمی است. یعنی ما روش هایی را می رویم که شاید آن 

محروم و آن متقاضی واقعی را خانه دار نکنیم.
وی افزود: با دســتوری که آقای رئیس جمهور دادند و با بررســی 
که ما در وزارت راه و شهرسازی کردیم با اولویت، برای همه زنان 
سرپرســت خانوار و کودکان شان حتما بنا بر قوانینی که در حال 
حاضر هم وجود دارد، تخصیص مسکن انجام می گیرد، حتما 
از من مطالبه گری این مورد را داشــته باشید، من دارم می گویم 
ظــرف یکماه آینده؛ یــک ماه آینده از من بپرســید چند قرارداد 

واگذاری بسته شده است.
وزیر راه و شهرســازی درباره آمار واگذاری مسکن به بازماندگان 
حادثه طبس گفت: در شــهرهای مختلف متفاوت است و فکر 

می کنم بیش از ۵۰ نفرند که فاقد مسکن هستند.
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وزیر راه و شهرسازی تاکید کرد؛

ناکارآمدی روش های فعلی برای خانه دار شدن محرومان

 مدیرعامل شرکت آزمایشگاه فنی و 
مکانیک خاک:

کیفیت ۱0 هزار کیلومتر- خط از 
آزادراه های مشارکتی کشور ارتقا می یابد 

مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن تشریح کرد؛

شرایط تحویل مسکن به خانواده جان 
باختگان معدن طبس

آزادراه مسکن

ارســلان مالکی معاون وزیر راه و شهرســازی و مدیرعامل ســازمان ملی 
زمین و مسکن در گفت  وگو با خبرنگار پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی 
به برخی از ابهامات در خصوص »مشکل اقساط مسکن کارگران معدن 

طبس« پاسخ داد.
مدیرعامــل ســازمان ملی زمین و مســکن با بیــان اینکه تامیــن نیمی از 
واحدهای مســکونی جانباختگان حادثه طبس را دولت پذیرفته اســت، 
گفت: مقرر شده است تا در یک ماه آینده واحدهای مسکونی ۵۲ خانوار 
جانباختگان حادثه طبس به بازماندگان آنها به شکل ویلایی و آپارتمانی 

تحویل شود.
معــاون وزیــر راه و شهرســازی بــا بیــان اینکــه دولــت در تامیــن مســکن 
جانباختــگان حادثــه طبــس ۵۰ درصد تخفیــف در نظر گرفتــه و اعمال 
کرده اســت، توضیح داد:  مقرر شده تا خانواده ها در واحدهای مسکونی 
سکونت یابند و در دو سال نخست اقساطی از این خانوارها اخذ نمی شود.
مالکــی ادامــه داد: تامین مالی این واحدها به شــکل اقســاط ۲۰ ســاله از 
خانواده هــا دریافــت می شــود و پرداخت آن نیز به شــکل پلکانی اســت. 

همچنین این واحدها به شکل ویلایی و آپارتمانی تحویل می شود.
مالکی ادامه داد: اقســاط واحدهای مسکونی حادثه معدن طبس در دو 
ســال نخســت پرداخت نمی شــود و این خانواده ها از ســال سوم اقساط 

کمتر از ۲ میلیون تومان را پرداخت می کنند.
وی تصریــح کــرد: اقســاط ماهانه ۲ میلیون تومان آن هم در ســال ســوم 

بــرای خانوارها قابل پرداخت اســت و  برخی شــبهات که گفته می شــود 
سود تسهیلات بالاست و خانوارها امکان پرداخت آنها را ندارند، عملا با 

واقعیت موجود سازگاری ندارد.
مالکــی توضیــح داد: مقــرر شــده اســت تــا واحدهــا بــه بازمانــدگان و 
خانواده هــای ۵۲ جــان باختــه معــدن طبس حداکثــر تا یک مــاه آینده 

تحویل شود.  

مجیــد کیانپور، مدیرعامل شــرکت آزمایشــگاه فنی و مکانیــک خاک گفت: 
شــرکت آزمایشــگاه فنــی و مکانیــک خــاک بــا قدمتی ۷۰ســاله و بــا حضور 
کارشناسان، مهندسین و تکنســین های زبده و آموزش دیده دفتر مهندسین مشاور 
شــرکت آزمایشــگاه فنــی و مکانیک خــاک و بــا در اختیار داشــتن انــواع تجهیزات 
پیشــرفته لیــزری، بــا انعقاد قــرارداد برنامــه جامع مدیریــت نگهداری و بهســازی 
آزادراه های مشــارکتی کشــور با شرکت مادرتخصصی ســاخت و توسعه زیربناهای 
حمل ونقــل کشــور به عنــوان کارفرمــا و باهدف بهبود ســطح ســرویس آزادراه های 
مشارکتی کشور، عملیات برداشت غیرمخرب و اسکن این آزادراه ها را به عنوان یک 

ابرپروژه آغاز کردند.
به گزارش شــرکت آزمایشگاه فنی و مکانیک خاک، کیانپور با اشاره به زمان اجرای 
این پروژه خاطرنشان کرد: این ابرپروژه به طول حدوداً ۴ هزار کیلومتر مسیر اصلی 
و معادل ۱۰ هزار کیلومتر- خط از شبکه آزادراهی طی دوره ۳ساله آغاز می شود و تا 

سال ۱۴۰۵ برداشت ادامه خواهد داشت.
رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل شــرکت آزمایشــگاه فنی و مکانیک خاک با اشاره 
به پیاده سازی سامانه مدیریت روسازی در آزادراه های مشارکتی کشور تصریح کرد: 
شرح خدمات شرکت آزمایشگاه فنی و مکانیک خاک شامل روند اجرایی این پروژه 
در یک دوره ۳ســاله و در دو ســطح شــبکه و پروژه پیش بینی شــده و در گام نخست 
اندازه گیری ناهمواری، خرابی های ســطحی و اطلاعات هندسی روسازی با دستگاه 
اســکنر )LCMS(، در گام دوم اندازه گیــری افت وخیز لایه های روســازی با دســتگاه 
FWD در خط کندروی قطعات مستعد، در گام سوم مغزه گیری آسفالت، آزمایش 
DCP و چاهک های دستی جهت نمونه برداری از لایه های روسازی و آزمایش های 
آزمایشــگاهی و در گام آخر ارائه اطلاعات )نتایج آزمایش های( در فرمت Excel یا 

MDB متناسب با هریک از تجهیزات استفاده شده به کارفرما تحویل خواهد شد.

راه آهن

مدیرعامل راه آهن در نشســت هم اندیشــی بــا اعضــای هیئت مدیره انجمن 
صنفی شرکت های حمل ونقل ریلی و خدمات وابسته از اهتمام راه آهن برای 

ایجاد جهش ۲۰ درصدی در حوزه ریلی، طی ۶ ماه دوم سال جاری خبر داد.
به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرســازی از راه آهن، نشست هم اندیشی 
جبارعلی ذاکری، معاون وزیر راه و شهرســازی و مدیرعامل راه آهن با اعضای 
هیئت مدیره انجمن صنفی شــرکت های حمل ونقل ریلی و خدمات وابســته، 

روز ۲۹ مهر در ساختمان شهدای راه آهن برگزار شد.
در ایــن نشســت تخصصــی، اعضــای هیئت مدیــره انجمــن صنفــی بــه بیان 
فرصت هــا و تهدیدهــای صنعــت حمل ونقــل ریلــی پرداختــه و طــی آن، 
راهکارهــای پیشــنهادی خود بــرای بهبــود حوزه حمل ونقــل ریلی کشــور را با 

مدیرعامل راه آهن مطرح کردند.
ذاکری در این نشست، بر اهتمام راه آهن برای استفاده از نظرات خبرگان ریلی، 
مدیران شرکت های ریلی باری و مسافری به منظور اجرایی شدن برنامه هفتم 

توسعه تأکید کرد.
معاون وزیر راه و شهرســازی گفت: باتوجه بــه اینکه ظرفیت حمل ونقل ریلی 
نســبت به برنامه عقب بوده اســت، اینک سعی شــده با تفویض اختیارات به 
مدیران مناطق و تمرکززدایی از مرکز و امیدبخشی، تصمیمات در کوتاه مدت 
اتخاذ شــود و با هماهنگی راه آهن و مجموعه های بالادســت، گام های مؤثر در 

این حوزه به طور گام به گام برداشته شود.
وی تصریح کرد: عمده مشکلات حمل ونقل ریلی مربوط به عمر بالا در حوزه 
نیروی کشــش و لکوموتیو اســت که بــا پیگیری های صورت گرفته، مقرر شــد تا 

پایــان این ماه، از محل اســتجازه مقام معظم رهبری، اعتبــارات در این زمینه 
تأمین شود.

ذاکری با اشــاره به عقب ماندگی ۱۰ درصدی راه آهن در برنامه پیش بینی شده 
طی ۶ ماه نخســت امســال در مقایســه با ســال گذشــته، تأکید کرد: برای ۵ ماه 
آینده، برنامه ای برای تعمیر لکوموتیوها و مدیریت آن ها تدوین خواهد شد تا 

جهش ۲۰ درصدی در ۶ ماه دوم اتفاق بیفتد.
مدیرعامــل راه آهن خواســتار اســتفاده از خرد جمعی برای کاهش مشــکلات 
حوزه ریلی کشــور شد و خاطرنشــان کرد: ترجیح ما این است که به جای ایجاد 
کارگروه، امکان ورود نمایندگان شرکت های ریلی در بخشی از ساختار راه آهن، 
از جمله حضور در جلسات گراف، کمیسیون عالی سوانح و مناطق فراهم شود.
معاون وزیر راه و شهرســازی خواســتار اصلاح ساختار به ویژه در حوزه بازرگانی 
خارجی شــد و خاطرنشــان کرد: لازم اســت تــا در نرخ گذاری تعرفــه اقداماتی 
انجام شــود، به طوری که نرخ تعرفه ریلی نســبت به جاده ای، مناسب باشد تا 

صاحبان بار، ریل را به جاده ترجیح دهند.
وی از توافقات انجام شــده بین راه آهن و ســازمان بنادر خبر داد و تصریح کرد: 
برنامه اقدام مشــترکی تدوین شده تا طی یک ماه آینده، بارهای ریل پسند در 
بنادر شناسایی شوند تا سهم حمل بار بنادر در پایان برنامه به ۲۵ درصد برسد.
ذاکری با اشــاره به عمده درخواســت مدیران شــرکت های ریلی در زمینه ایراد 
در تفســیر قانــون مالیات بــر ارزش افزوده، تأکیــد کرد: هدف قانون گــذار از این 
موضــوع، حمایــت از صنعت ریلی بــوده که در حال حاضــر، عکس آن هدف 

اجرا می شود.

گفتنی است؛ عمده درخواســت هایی که از سوی اعضای هیئت مدیره انجمن 
صنفی شــرکت های حمل ونقل ریلی و خدمات وابسته در این نشست مطرح 
شــد، شــامل؛ تشــکیل کارگروه های تخصصی به منظــور بازنگری در ســاختار و 
قوانیــن با هماهنگی دفتــر تنظیم گری ضوابــط و مقررات راه آهن، تســریع در 
فرایندهای اجرای فوری ماده ۱۲ جهت ایجاد انگیزه برای سرمایه گذاری جدید 
بخش خصوصی، جلوگیری از تبعیض بین حمل ونقل ریلی و جاده ای به ویژه 
در نرخ گازوئیل و مالیات بر ارزش افزوده، تسهیل در صدور مجوزهای فورواردی 

در حوزه ترانزیت، تأمین لکوموتیوهای بخش مسافری و رفع گلوگاه ها بود.

مدیرعامل راه آهن تاکید کرد؛

لزوم ایجاد جهش ۲۰ درصدی در حوزه ریلی تا پایان سال جاری

مدیرعامــل شــرکت فرودگاه هــا و ناوبــری هوایی ایــران در 
فــرودگاه شــهدای  پــروازی  از ســطوح  بهره بــرداری  آییــن 
ســیرجان و ازســرگیری دوبــاره پروازهــا از ایــن فــرودگاه، با 
اعلام اینکه این پروژه حدود هشــت ماه زودتر از بازه زمانی 
تعیین شده از سوی پیمانکار و مشاور پروژه به ثمر نشست، 
از اتمــام پروژه هــای نیمه تمــام به عنوان سیاســت دولت و 

وزارت راه و شهرسازی یاد کرد.
بــه گــزارش روابــط عمومــی شــرکت فرودگاه هــا و ناوبــری 
هوایــی ایــران؛ رضــا نخجوانــی در مراســم بهره بــرداری از 
پروژه های بهســازی ســطوح پروازی فرودگاه سیرجان که با 
حضور مقامات اســتانی و محلــی، نماینده ولی فقیه و امام 
جمعــه ســیرجان، نماینــده مــردم ســیرجان و بردســیر در 
مجلس شورای اســلامی و مسئولان و مدیران ارشد شرکت 
فرودگاه ها و اداره کل فرودگاه های استان کرمان برگزار شد، 

گفــت: با توجه به وضعیت باند و ســطوح پــروازی فرودگاه 
ســیرجان، حــدود یــک میلیــون متــر مربــع در ایــن پــروژه 

اقدامات فنی صورت گرفت.
وی افزود: اقدامات پروژه های عمرانی یادشــده در فرودگاه 
سیرجان حدود هشــت ماه زودتر از بازه زمانی مورد انتظار 
انجــام شــد و این پروژه بیــش از ۲ هزار میلیــارد ریال )۲۳۰ 

میلیارد تومان( هزینه دربرداشت.
معاون وزیر راه و شهرسازی و مدیرعامل شرکت فرودگاه ها 
افزود: باند و ساختمان های موجود در فرودگاه سیرجان به 
دلیــل موضوعات ایمنــی نیازمند ترمیم و بهســازی بود. از 
ایــن رو، موضوع در دســتور کار شــرکت فرودگاه های کشــور 
قرار گرفت و با اقدامات عمرانی، باند فرودگاه ســیرجان به 

صورت اساسی تعمیر و مرمت شد.
نخجوانی با اشــاره به افزایش طول باند فرودگاه ســیرجان 

در ایــن پــروژه، گفت: اقداماتی درزمینه سیســتم روشــنایی 
باند و ترمینال نیز به شایستگی در این فرودگاه انجام شد.

اداره کل  و  از همکارانــش در ســتاد  وی ضمــن قدردانــی 
فرودگاه هــای اســتان کرمــان و فرودگاه ســیرجان بــه دلیل 
تلاش بی وقفه برای به ســرانجام رساندن این پروژه افزود: 
مقامات استانی نیز کمک شایانی در این راستا انجام دادند 
و من از آن ها متشکرم. همچنین تشکر ویژه از وزیر محترم 
راه و شهرســازی دارم کــه دســتور دادنــد بــرای بهره مندی 
مردم شــریف از ایــن فــرودگاه، حتی منتظر حضور ایشــان 

برای افتتاح این پروژه نباشیم.
نخجوانی با بیان اینکه آنچه در سیرجان اتفاق افتاد، لطف 
خداوند بوده اســت و ما وظیفــه خودمان را انجام داده ایم، 
تصریــح کرد: اتمام پروژه های نیمه تمام سیاســت دولت و 
وزارت راه و شهرســازی اســت و در نظر داریــم این پروژه ها 

را هــر چــه زودتر به مرحلــه بهره برداری برســانیم تا مردم 
بتوانند از آن ها استفاده کنند.

معــاون وزیــر راه و شهرســازی گفــت: در نظــر داریــم طــی 
یــک تا دو مــاه آینده بهره برداری از باند فرودگاه کرمانشــاه 
 نیــز انجــام شــود تــا مــردم ایــن اســتان هــم بتواننــد از آن

 استفاده کنند.

مدیرعامل شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران اعلام کرد؛

آغاز دوباره پروازهای فرودگاه سیرجان
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اخبــــاریادداشت

با همت دفتر محیط زیست و کیفیت 
منابع آب برگزار شد

 دفتر محیط زیســت و کیفیت منابع آب شــرکت آب منطقه ای 
کردســتان، به منظــور آموزش، هماهنگــی و هم¬افزایی هر چه 
بیشــتر در رونــد بررســی اســتعلام ها، بــا همــکاری دفتــر مهندســی 
رودخانه¬ هــا،  روز دوشــنبه ۳۰ مهــر ۱4۰۳ نســبت بــه برگــزاری کارگاه 
آموزشــي تعیین حد بســتر حریم کمــي و حریم کیفي مجــاري آبهاي 

سطحي با حضور کارشناسان مربوطه اقدام نمودند.
 نظــر به ابلاغیه وزارت نیرو در خصوص ارســال نســخه بازنگری شــده 
دســتورالعمل ناحیه بندی اســتقرار کاربری در حریم کیفــی منابع آب 
ســطحی، با هدف بررســی این موضوع، با همّت دفتر محیط زیست و 
کیفیت منابع آب این شرکت، کارگاه آموزشی ویژه کارشناسان منابع آب 
شهرستان های تابعه استان و کارشناســان حوزه ستادی، مدیران دفاتر 
تخصصی ذیربط در حوزه معاونت حفاظت و بهره برداری،  برگزار شد.

در ایــن کارگاه ضمــن بحث و تبــادل نظر، بر ضــرورت و تعامل هر چه 
بیشــتر در خصــوص لــزوم حفاظت کمی و کیفــی از منابــع آب تأکید و 
آخرین دســتورالعمل های ابلاغی وزارت نیــرو در زمینه تعیین حریم 
کیفی منابع آب نسخه بازنگری شده دستورالعمل ناحیه بندی استقرار 
کاربری در حریم کیفی منابع آب ســطحی   ضابطه شــماره ۷۸۲ مورد 
بررســی قرار گرفت و کلیه اعضای جلسه پیشــنهادات و نظرات خود را 

ارائه نمودند.
قابل ذکر اســت این جلسه سومین کارگاه آموزشی تعیین حریم کیفی 
آب ســطحی ویژه کارشناسان منابع آب شهرستان ها، طی 5 سال اخیر 

بوده است.

 حل مشکلات بخش مسکن 
در شهرهای جدید استان مرکزی 
نیازمند حمایت و مشارکت همه 

دستگاه ها است
اکرم یوسفی 

خبرنگار جمله -اراک

مهندس ســعید میرزائی مدیرعامل شرکت عمران شهرجدید 
امیرکبیر با اشــاره به ضرورت ســرعت بخشــی به پروژه ها اظهار 
داشت: رونق بخشی مسکن نیازمند تلاش همگانی است و می بایست 
بر اســاس ساز و کار های موجود با تمام توان طرح های اقدام و نهضت 

مسکن در شهرهای جدید استان مرکزی به پیش برود.
وی افزود: یکی از دغدغه های مردم طرح نهضت ملی مسکن است که 
در راستای کسب رضایت مردمی مبحث ساخت واحد های مسکونی در 

شهرهای جدید استان مرکزی به طور ویژه پیگیری می شود.
و  پیگیری هــا  و  مشــترک  دغدغه هــای  از  یکــی  داد:  ادامــه  میرزائــی 
هدف گذاری های جدی در شهرهای جدید پیگیری و تکمیل پروژه های 
مسکن است که امید داریم این حرکت خوبی که برای پاسخگوی به یکی 
از نیازهای جدی مردم اتفاق افتاده با حمایت مسئولان ارشد استان، با 

سرعت و قوت ادامه یابد.
مدیرعامل شــرکت عمران شــهرجدید امیرکبیر و مهاجــران بیان کرد: 
خوشــبختانه حمایــت خوبــی از ســوی مدیریت ارشــد اســتان بــه ویژه 
معاونــت عمرانی اســتانداری مرکــزی از مجموعه عملکرد شــهرهای 
جدیــد اســتان وجود دارد و در نشســت امــروز نیز با دعوت از مســئولان 
موضوع مشــکلات موجود برســر راه پیمانکاران پروژه های مســکن در 

شهرمهاجران رسیدگی شد.
وی خاطرنشان کرد: سرعت بخشــیدن به اجرای پروژه های عمرانی از 
خواســته ها و اولویت های کاری شــرکت عمران شهرهای جدید استان 
مرکزی محسوب می شود اما این بدان معنا نیست که در کیفیت سهل 

انگاری شود و رعایت شاخصه های کیفی مد نظر قرار گرفته نشود.

حضور قشم در هشتمین نمایشگاه 
فرصت های سرمایه گذاری و 

توانمندی های صادراتی مناطق آزاد و 
ویژه اقتصادی جمهوری اسلامی

نایب رییس هیات مدیره و مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری   
هشــتمین  در  آزاد  منطقــه  ایــن  حضــور  از  قشــم  توســعه  و 
نمایشــگاه فرصت های ســرمایه گذاری و توانمنــدی های صادراتی 

مناطق آزاد و ویژه اقتصادی جمهوری اسلامی خبر داد.
بــه گزارش روابــط عمومی و امــور بین الملــل ســازمان منطقه آزاد 
قشــم، یاسر ســلیمانی با اعلام این خبر بیان داشــت: این نمایشگاه 
از یکــم تــا چهــارم آبان مــاه ســالجاری در محــل دائمی نمایشــگاه 
بین المللی مشــهد برگزار شده و ســازمان منطقه آزاد قشم در غرفه 
۳۱ ســالن عطار، پذیرای عموم مخاطبین و ســرمایه گذاران محترم 

خواهد بود. 
وی ادامــه داد: برگــزاری ایــن نمایشــگاه فرصــت اســتثنایی را برای 
حضور شــرکت های ســرمایه گذار و آشنایی ســرمایه گذاران و فعالان 
اقتصــادی با ظرفیت ها و مزیت های موجــود در مناطق آزاد و ویژه 

اقتصادی را فراهم می کند.
به گفته ســلیمانی در این نمایشــگاه دویســت بسته ســرمایه گذاری 
و چهــار جلد کتاب جامع که به پنج زبان فارســی، انگلیســی، عربی، 
روســی و چینــی ترجمــه شــده اند به ســرمایه گــذاران علاقــه مند به 
فعالیــت در جزیره ارائه می شــود. بنابراین گــزارش، جزیره جهانی 
قشــم بــا یــک هــزار و پانصــد کیلومتــر مربــع مســاحت در جنــوب 
ایــران و تنگه هرمز واقع شــده و به واســطه برخــورداری از موقعیت 
استراتژیک، جغرافیایی و طبیعی منحصر به فرد، دسترسی به بازار 
گســترده سرزمین اصلی، کشورهای همســایه و کشورهای خاورمیانه 
و وجــود ۱۷ میــدان نفتــی و گازی در کنــار دسترســی بــه آب هــای 
بین المللــی، به عنــوان یک خوشــه چندعملکردی، محل مناســبی 
بــرای ســرمایه گذاری در حــوزه هــای انرژی، گردشــگردی، شــیلات، 

لجستیک، صنعت و معدن و تجارت می باشد.

اخبـــار

رئیس اتاق اصناف شهرکرد:
افزایش ۱۵ درصدی پرونده های تشکیل 

شده برای اصناف در شهرکرد
رئیس اتاق اصناف شهرکرد با بیان اینکه پرونده های تشکیل شده در سال جاری ۱۵ 
درصد افزایش یافته اســت، گفت: عمده تخلف در نانوایی ها و مربوط به تعطیلی 
خودســرانه و عرضه خارج از شــبکه آرد بوده اســت. بــه گزارش بازار، محمــود حبیبیان در 
گفت وگویی با بیان اینکه از ابتدای سال جاری تاکنون ۱۶۳۵ پرونده تخلف در اتاق اصناف 
تشکیل شده است، اظهار کرد: از این تعداد ۲۳۹ پرونده به تعزیرات حکومتی ارسال شده 
اســت.  رئیس اتاق اصناف شــهرکرد گفت: بیشــترین تخلف واحدهای صنفــی مربوط به 

نانوایی ها، میوه فروشی ها و مواد غذایی بوده است .
وی با بیان اینکه بیشترین تخلف در نانوایی ها، تعطیلی خودسرانه نانوایی  و عرضه خارج 
از شــبکه آرد بوده اســت، گفت: عمده تخلف میوه فروشان نیز عدم درج قیمت محصول 
گزارش شــده اســت. حبیبیان با اشــاره به اینکه گرانفروشــی مواد غذایی نیز عمده تخلف 
صنف مواد غذایی اعلام شــده است، افزود: تعداد پرونده های تشکیل شده در سال جاری 

نسبت به مدت مشابه سال گذشته ۱۵ درصد افزایش است.
رئیس اتاق اصناف شــهرکرد اضافه کرد: از ابتدای ســال جاری تاکنون تعداد ۱۳۹۶ پرونده  

مختومه و با مدیریت کمیسیون شکایات اتاق اصناف منجر به رضایت شده است.
وی با بیان اینکه در این مدت دو هزار و ۵۷۷ واحد صنفی توسط سه اکیپ اتاق اصناف مورد 
بازرسی قرار گرفته است، تصریح کرد: در این مدت ۴۹۷ اخطار به واحدهای صنفی بدون 
پروانه داده شــده اســت. رئیس اتاق اصناف شــهرکرد اضافه کرد: تعداد ۲۶۶ واحد صنفی 
متخلف در این مدت با همکاری اماکن پلمب شد. وی با بیان اینکه ۴۴۴ واحد صنفی بدون 
پروانه در استان وجود دارد، بیان کرد: ۱۲۳۷ پروانه کسب از ابتدای سال تاکنون صادر شده 
که بیشــترین اشــتغالزایی نســبت به ادارات و مجموعه های دیگر توسط واحدهای صنفی 
بوده است. حبیبیان خاطرنشان کرد: ۵۴ هزار و ۷۱۳ پروانه صنفی در چهارمحال و بختیاری 

وجود دارد که از این تعداد ۱۷ هزار و ۴۵۹ مورد مربوط به شهرکرد است.

به همت اداره ایمنی و ترافیک انجام شد

راه اندازی شبکه استانی کنترل و نظارت 
جاده ای

 رئیس اداره ایمنی و ترافیک از راه اندازی شبکه استانی کنترل و نظارت جاده ای به منظور 
پیگیری امور حمل ونقل، کنترل و نظارت ناوگان حمل ونقل عمومی در حوزه حمل کالا و 
مســافر خبر داد. به گــزارش روابط عمومی اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای اســتان 
یزد، رضا حسین زاده رئیس اداره ایمنی و ترافیک ضمن اعلام خبر فوق، اظهار کرد: شبکه 
استانی متشکل از رابطین حمل ونقل )از پرسنل ادارات راهداری شهرستان ها( هستند که 
وظیفه پیگیری امور حمل ونقل، کنترل ناوگان حمل ونقل عمومی بار و مسافر و همچنین 

نظارت بر اجرای مقررات حوزه حمل ونقل جاده ای را بر عهده دارند. 
حسین زاده افزود: در همین راستا و به دنبال صدور ابلاغ رابطین حمل ونقل شهرستان ها 
از ســوی مدیــرکل راهــداری و حمل ونقــل جــاده ای اســتان، یــک دوره بازآمــوزی مقررات 
حمل ونقــل  جــاده ای توســط اداره ایمنــی و ترافیک با حضور محمدرضا بشــیری معاون 
حمل ونقل اداره کل، به منظور هماهنگی و نظم بخشی امور حمل ونقل  جاده ای و کنترل و 

نظارت مستمر بر ناوگان حمل ونقل عمومی بار و مسافر، برگزار شد.
وی اذعــان کــرد: در ایــن دوره آموزشــی یک روزه ضمــن بازخوانی ســریع آخرین مقررات 
حمل ونقــل، نحوه کنترل و نظــارت جاده ای )اصول کنترل مهار بــار، کنترل ایمنی ناوگان، 
نحــوه کنترل تناژ و بهره برداری از باســکول های ســیار، کنترل عملکرد مدیــران فنی، نحوه 
کنترل مراکز معاینه فنی، نحوه بررســی تصادفات مهم و...( همچنین نحوه مستندسازی 

اقدامات به رابطین حمل ونقل شهرستان ها آموزش داده شد.
رئیس اداره ایمنی و ترافیک با بیان اینکه دوره های آموزشی به صورت ماهیانه برگزار خواهد 
شــد، ادامه داد: امید است با تشکیل شبکه اســتانی کنترل و نظارت جاده ای در شش ماهه 
دوم ســال جاری شــاهد انضباط بخشی بیشــتر در حوزه حمل ونقل عمومی بار و مسافر و 

کنترل تناژ باشیم.

مدیــر فــروش و بازاریابی شــرکت فــولاد هرمزگان، 
گفــت: فــولاد هرمــزگان بــا اتکا بــه دانــش و تجربه 
نیروی انسانی متعهد خود در صنعت فولاد ایران، 
به عنوان شرکتی صادرات محور در بین فولادسازان 

داخلی مطرح است.
مهدی شــکری زاده با تأکید بر اینکه انجام پیوسته و 
پایدار صادرات به نوعی ضامن بقا و ادامه فعالیت 
بنگاه هــای اقتصــادی صادرات محور اســت، گفت: 
فولاد هرمزگان مصمم است در این مسیر، بهترین 
نتایج را در بازارهای جهانی کســب کنــد؛ ازاین رو با 
استفاده از تحقیقات و مطالعات بازار، همچنین با 
به کارگیری رویکردهای بهبود مستمر در زمینه های 
بازاریابی و توسعه بازارهای جدید صادراتی، اهداف 
و برنامه های صادراتی خود را با حساســیت و دقت 

بسیار زیادی دنبال می کند.
بنــا بر اظهــارات مدیــر فــروش و بازاریابی شــرکت 
فــولاد هرمــزگان، ایــن شــرکت در ســال جــاری بــا 
شناسایی صحیح بازارهای صادراتی هدف و تقویت 
کانال هــای ارتباطی خود با مشــتریان خارجی خود 
توانســت علی رغم محدودیت های انرژی در حوزه 

صادرات موفق عمل کند.
وی خاطرنشــان کرد: با توجــه به عملکرد مطلوب 
درآمــد فــروش صادراتــی طــی ماه هــای گذشــته و 
بازارهــای  از تقاضــای  تحلیل هــای صورت گرفتــه 
جهانــی، همچنین میزان درخواســت مشــتریان از 

محصول اسلب شرکت، ارزیابی مطلوبی از ادامه دار 
شــدن وضعیت فعلــی در زمینه فــروش صادراتی 

محصول اسلب در ماه های آتی سال متصور است.
شکری زاده تصریح کرد: نتایج حاصل شده بهترین 
گــواه عملکرد شــرکت در زمینه صــادرات بوده و به 
حول و قوه الهی پیش بینی می شود در ماه های آتی 

سال جاری نیز همین روند ادامه داشته باشد.
وی در بخش پایانی سخنان خود گفت: شرکت فولاد 

هرمــزگان به منظور کســب بهترین نتایــج در حوزه 
تولید و صادرات طی سال ۱۴۰۳، علاوه بر تمهیداتی 
که خود به عمل آورده، نیازمند حمایت های لازم از 
ســوی دولت در زمینه مشــوق های صادراتی است 
تا در میدان رقابت بازارهای بین المللی با گام های 
مؤثرتــری بــه حرکــت روبه جلــوی خــود در زمینــه 
صادرات، سودآوری برای شرکت و سایر ذی نفعان 

و ارزآوری برای کشورمان ادامه دهد.

مدیر فروش و بازاریابی شرکت فولاد هرمزگان مطرح کرد؛

 صادرات موفق فولاد هرمزگان

چهارمین نشست شورای فرهنگ عمومی شهرستان بوشهر برگزار شد

نشست

مریم کرمپورنیا
خبرنگار جمله -بوشهر

چهارمین نشســت شــورای فرهنــگ عمومی شهرســتان 
بوشــهر صبح امروز با حضــور اعضا در محــل فرمانداری 

بوشهر برگزار شد.
حجــت الاســلام یوســف جمالــی در چهارمیــن نشســت 
شورای فرهنگ عمومی شهرستان بوشهر، اظهار داشت: 
شــکل گیــری تمــدن یــک جامعه بــا ســه مولفــه معلم، 
مــادر و الگوهــا و قهرمانــان یک جامعه محقق می شــود 
که دشــمن هر ســه اینهــا را مــورد هجمه قرار داده اســت. 
وی افــزود: وضعیت امروز مدارس ما وضعیت ۲۰ ســاله 
آینــده جامعــه ما اســت لذا هرچــه در آمــوزش و پرورش 
ســرمایه گذاری کنیم بــرای آینده خــود ذخیره کــرده ایم. 
جمالــی با بیان اینکه تمام امیدهای آینده نظام و انقلاب 
در مــدارس اســت، ادامــه داد: همــه نهادهــا و ادارات و 
گــروه هــای مردمی جهــت حمایت از فرهنــگ مهدویت 
از برنامــه هــای بنیــاد مهدویت حمایت کننــد. وی عنوان 
کرد: میزان علاقه منــدی دانش آموزان با نهادهای دینی 
مثل مســجد، قرآن و روحانیت، آسیب های اجتماعی در 

مــدارس، علاقه مندی دانش آمــوزان به مباحث انقلابی 
و همچنین مباحث روانشــناختی در مــدارس باید آماری 
تهیــه شــود. رئیس شــورای فرهنــگ عمومی شهرســتان 
بوشهر تاکید کرد: دلیل حضور کمرنگ جوانان در مساجد 
بوشــهر بصورت میدانی مشــخص و نتیجه آن در جلســه 
بعد شــورای فرهنگ عمومی اعلام شــود. صالح رحیمی 
فرمانــدار شهرســتان بوشــهر نیــز در ادامــه ایــن نشســت 
خواســتار توجه ویژه به مســاجد و اماکن دینی شد و گفت: 
در این راستا ۸۵ میلیارد ریال به مساجد شهرستان کمک 
کــرده ایــم. وی با بیان اینکه متاســفانه نظام آموزشــی ما 
وضعیــت خوبی ندارد، افــزود: در مدارس باید بیشــتر به 
حوزه پرورشــی توجه شــود تــا بتوانیم دانش آمــوزان را به 
ســمت آموزه هــای دین و نمــاز هدایت کنیــم. رحیمی با 
تاکید بر لزوم آسیب شناسی در حوزه فرهنگ و دین، بیان 
کــرد: باید تقوا و اعتقــادات خود را تقویــت و کار خالصانه 
انجــام دهیم. وی از راه اندازی خیمه مقاومت در میادین 
بوشــهر خبــر داد، بیــان کــرد: در ایــن زمینــه بــا اتحادیه و 
اصنــاف نشســت برگــزار مــی شــود. فرماندار شهرســتان 
بوشــهر ابراز کرد: ســتاد فاطمیه نیز تشــکیل و کارهای آن 

پیگیری می شود.

 

در ایــن نشســت ابراهیــم کامــران دبیــر شــورای فرهنــگ 
عمومــی شهرســتان بوشــهر بــا اشــاره بــه انجــام ۱۰۰ ٪ 
مصوبات جلسه گذشته بر انجام بموقع و منظم جلسات 

شورا تا پایان سال تاکید کرد.
همچنین یزادنشــناس ریس شــورای هماهنگی ســازمان 
تبلیغات اســلامی نیــز پیرامــون برنامه هــای ۱۳ آبان روز 
دانــش آمــوز نکاتــی را مطرح و اهتمــام و همکاری ســایر 

دســتگاهها در تحقق برنامه های بزرگداشــت روز تاریخی 
۱۳ آبــان خواســتار شــد. در ادامه ریس آمــوزش و پرورش 
شهرستان نیز ضمن تشریح برنامه های آن اداره در طول 
ســالجاری بر لــزوم برنامــه ریــزی لازم، حمایت مســتمر 
و سیاســت گــذاری صحیح جهت شــناخت آســیب های 
اجتماعــی در مدارس و اتخاذ راهکارهای اجرایی و مدون 

تاکید داشت.

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین آب
نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 

اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی                                                                                         
 ۱4۰۳/۰۷/۱۰ مــورخ   ۱4۰۳6۰۳۰5۰۱۰۰۰۱6۱5 شــماره  رای  برابــر 
هیــات اول موضــوع قانــون تعیین تکلیــف وضعیت ثبتــی اراضی 
و ســاختمان هــای فاقــد ســند رســمی مســتقر در واحد ثبتــی حوزه 
ثبــت ملک خنــداب تصرفات مالکانــه بلامعــارض متقاضی آقای 
آیــت الــه چزائــی فرزنــد اســد بــه شــماره شناســنامه ۳۲ و شــماره 
ملــی 6۱۷۹655۳۷5 در ششــدانگ یــک قطعه زمیــن مزروعی به 
مســاحت 45۲۱۰/۰۷ متر مربع واقع در قســمتی از اراضی روســتای 
چــزان پــلاک 66/6۷ اصلــی بخــش ۹ حــوزه ثبــت ملــک خنــداب 
خریــداری و با واســطه و قولنامه عــادی از آقــای محمدعلی زمانی 
فرزند اکبر از محل ســند شــماره 44۸۰۸ مــورخ ۱۳4۳/۰۹/۰۷ دفتر 
6 اراک محرز گردیده اســت لذا به منظور اطلاع عمومی مراتب در 
دو نوبــت به فاصله ۱5 روز آگهی می شــود در صورتی که اشــخاص 
نســبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی بــه مدت دو ماه اعتراض خود را 
به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تســلیم اعتــراض، دادخواســت خــود را بــه مراجع قضایــی تقدیم 
نماینــد. بدیهــی اســت که در صــورت انقضای مدت مذکــور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
شناسه آگهی: ۱۸۰۱۹۸۳ 

تاریخ انتشار نوبت اول: ۱4۰۳/۰۷/۱۷     
 تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱4۰۳/۰۸/۰۲             

 آیت اله خلیلی 
 رییس ثبت اسناد  و املاک

آگهی رای هیات قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی نوبت اول 

  برابر آرا صادره هیات تعیین تکلیف مســتقر در ثبت اســناد و املاک 
شهرستان سنندج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضیان ذیل تایید 
گردیده، لذا بدین وسیله مشخصات املاک در دو نوبت به فاصله ۱5 
روز جهت اطلاع عموم  آگهی می گردد. در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور ســند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند میتوانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم نمایند و پس از اخذ رسید 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض دادخواســت خود را به 
مرجع قضایی تقدیم نموده و گواهی اخذ و تحویل اداره ثبت نمایند. 

 بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 
سند مالکیت طبق مقرارت صادر خواهد شد صدور سند مالکیت مانع 

مراجعه متضرر به دادگاه نیست 
۱_ششــدانگ یکبابخانــه بــه نــام خانــم ســمیه حیــدری فرزند ســید 
عبدالرحمن صادره دیواندره به مساحت ششدانگ ۷5/66 متر مربع 
پلاک ۳۲۸ فرعی از ۱۰۸۱ اصلی بخش یک منطقه دو سنندج انتقالی 
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هیوا احمدیان 
رییس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو سنندج

تجدیدآگهی مزایده کتبی
نوبت اول

شهرداری علی آباد کتول در 
نظر  دارد   5  قطعه زمین خود 
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 ابوذر اسفندیاری پور- شهردار علي آباد کتول

به عنــوان  ایــران  تراکتورســازی  صنعتــی  گــروه 
دریافت کننــده مــدال افتخــار حــوزه صــادرات کشــور 
معرفــی و توســط رئیــس جمهور مــورد تجلیــل قرار 

گرفت.
۲۹ مهر هم زمان با روز ملی صادرات، با حضور رئیس 
جمهور و سایر مقامات کشوری از صادرکنندگان، تجار 
و بازرگانان نمونه و ممتاز کشــور تقدیر و تراکتورسازی 
به عنــوان دریافت کننــده مــدال افتخــار این حــوزه در 
بخش خودروی تجاری از سوی هیئت داوران انتخاب 
و نشان افتخار آن توسط رئیس جمهور به مدیرعامل 

این گروه صنعتی اعطا شد.
ایــران  تجــارت  توســعه  ســازمان  جــاری  ســال  در 
ارزیابــی صادرکننــدگان کشــور شــاخص های،  بــرای 
صادرکننــده ای کــه بالاتریــن میــزان رشــد صــادرات 

را در بیــن متقاضیــان داشــته، شــرکتی کــه مقاصــد و 
اهــداف صادراتــی خــود را توســعه داده و در نهایــت 
صادرکننده ای که بهترین عملکرد را در رفع تعهدات 
ارزی داشــته در نظــر گرفتــه بــود کــه تراکتورســازی بر 
اســاس رشــد ۳۰ درصــدی کــه هــم در بخــش حجم 
صادرات و هم ارزآوری حاصل از صادرات و همچنین 
در توسعه بازارهای صادراتی داشته موردتوجه هیئت 

داوری و شایسته این انتخاب قرار گرفته است.
از بیــش  صــادرات  بــا  گذشــته  ســال   تراکتورســازی 
  ۳ هــزار دســتگاه انــواع تراکتورهــای سبک وســنگین
 ۴۱۲۰ و   ۲۸۵،۳۹۹،۴۷۰،۴۷۵،۱۵۰۰،۸۰۰،۴۸۵  ،۲۴۰
به صــورت تــک و جفــت دیفرانســیل تولیــدی اش به 
ارزش بیــش از ۴۰ میلیــون دلار ارز وارد کشــور کرده که 
نســبت به ســال قبل از رشــد ۳۰ درصدی در تعداد و 

ارزش ارزی داشته است.
صــادرات تراکتورســازی نیــز به بیــش از ۲۵ کشــور در 
اقصی نقــاط دنیا صورت گرفته که بیشــترین صادرات 
نیــز به عــراق با یک هزار و ۵۰۰ دســتگاه و به ارزش ۱۶ 

میلیون دلار بوده است.
بر اســاس اعلام مســئولین تراکتورســازی محصولات 
تولیدی این شرکت به بازارهای جهانی حتی به دوبرابر 
قیمت داخلی عرضه می شود اما بااین حال تأمین نیاز 

داخلی اولویت این گروه صنعتی می باشد.
گفتنی اســت گروه صنعتی تراکتورسازی ایران تاکنون 
موفق به کسب ۵ بار نمونه ملی و ۳ بار ممتاز ملی در 
بخش صادرکنندگان کشور شده و کسب مدال افتخار 
ویترین این گروه را در بخش صادرات تکمیل رسانده 

است.

افتخاری دیگر برای گروه صنعتی تراکتورسازی؛

 تراکتورسازی مدال افتخار حوزه صادرات کشور را 
از رئیس جمهور دریافت کرد

احداث شبکه  آب و فاضلاب 
برای  2 هزار و 49۵ واحد 

مسکونی در طرح نهضت ملی 
مسکن استان اصفهان

لادن سلطانی
خبرنگار جمله -اصفهان

در ســال جاری،  شــبکه آب و فاضلاب برای ۲ هزار و 4۹5 واحد 
مسکونی در طرح نهضت ملی مسکن در سطح استان اصفهان 

احداث شد.
مدیرعامــل شــرکت آب و فاضــلاب اســتان اصفهــان گفت: تا 
کنون زیرســاخت های شــبکه آب در  ۱۳ شــهر برای واحدهای 
طرح نهضت ملی مسکن در استان اصفهان ایجاد شده است 
و درصدد هســتیم تا پایان ســال جاری نیز این زیرساخت ها را  

برای ۱5 شهر دیگر در استان  ایجاد کنیم.
وی با بیان اینکه هم اکنون اجرای زیر ساخت های آبفا در قالب 
طرح نهضت ملی مسکن در شهرهای مختلف استان در دستور 
کار قرار دارد تصریح کرد: در حال حاضر اجرای تاسیسات آبفا 
بــرای ۸ هــزار و 5۷۳ واحــد در طــرح نهضت ملی مســکن در 

سطح استان در حال اجرا است.
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سخن روز

سوژه روز

   محمدصالح مفتاح با حکم معاون سیاسی سازمان صدا و سیما 
به عنوان رئیس باشگاه خبرنگاران جوان منصوب شد. مفتاح 

پیش از این سردبیر سیاست گذاری معاونت سیاسی و دبیر ستاد 
انتخابات سازمان صدا و سیما را عهده دار بوده است.  در سوابق 
رئیس جدید باشگاه خبرنگاران جوان می توان به معاونت فضای 

مجازی سازمان بسیج حقوقدانان کشور، کارشناسی دفتر مطالعات 
حکمرانی مرکز پژوهش های مجلس، عضویت در شورای سردبیری 
باشگاه خبرنگاران جوان، قائم مقام و معاون رسانه، فرهنگ سازی 

و آموزش ستاد امر به معروف کشور و همچنین مدیر مسئولی و 
سردبیری پایگاه های خبری و اطلاع رسانی اشاره کرد.

 پیش از این، محمدحسین باقری مسئولیت باشگاه خبرنگاران جوان را برعهده داشت.

محمدصالح مفتاح رئیس باشگاه خبرنگاران جوان شد

کسیکه شهامت قبول خطر را نداشته باشد، در زندگی به مقصود نخواهد رسید.
محمد علی كلی

قـاب

عکس:  احمد معینی جم/   ایرنا

»مسعود پزشکیان« رئیس جمهور، به دعوت »ولادیمیر پوتین«، ظهر سه شنبه )۱ آبان ۱۴۰۳( جهت حضور در 
شانزدهمین نشست سران بریکس، با بدرقه »محمدرضا عارف« معاون اول رئیس جمهور، در راس هیئت 

عالی رتبه سیاسی، تهران را به مقصد کازان ترک کرد.

بدرقه رئیس جمهور به روسیه

اظهــارات اخیر محمدمهدی میرباقری، از شــاگردان 
محمدتقی مصباح یزدی و پدر معنوی جبهه پایداری 
در برنامــه »جریان« شــبکه یک ســیما با انتقــادات و 
حواشــی زیادی همراه شــد او در بخشــی از این برنامه 
کــه دربــاره جنگ ســخن می گفت، با اشــاره به کشــته 
شــدن »۴۲ هزار نفر در جنگ فلســطین و اســرائیل«، 
تاکید کرد: »برای رســیدن بــه مقصد قرب الهی حتی 
اگــر نصف مــردم جهــان کشــته شــوند، مــی ارزد؛ لذا 
کشــته شــدن ۴۲ هــزار نفــر از مردم غــزه در قبــال آن 
مقصد بزرگ اهمیت ندارد البته کشته شدن شکست 
نیســت؛ بلکه احدی الحســنیین اســت و در هر حال، 
پیروزی اســت. به ویژه آن که کســانی که کشــته شوند، 

نمی میرند؛ بلکه زنده اند.«
 در همیــن رابطــه  مطالعــات اســلامی فرهنگســتان 
علوم جمهوری اســلامی ایران در بیانیه ای به سخنان 
میرباقری عضو مجلس خبرگان رهبری واکنش نشان 

داد.
 این گروه که از ابتدای تاســیس فرهنگســتان علوم به 
ریاست آیت الله مصطفی محقق داماد در دهه هفتاد 
شــکل گرفته اســت، غلامحســین ابراهیمــی دینانی، 
غلامرضــا اعوانی، ابراهیم جناتی، رســول جعفریان، 
محمد قاری ســیدفاطمی، مرتضی کریمی نیا، احمد 
واعظی، رحیم نوبهــار و مصطفی بروجردی اعضای 

آن را تشکیل می دهند.
 متــن بیانیــه گــروه مطالعات اســلامی فرهنگســتان 

علوم، به شرح زیر است:
 بسمه تعالی

 اخیرا ســخنانی در برنامه جریان شــبکه اول ســیمای 
جمهــوری اســلامی ایــران منتشــر شــد کــه کمتریــن 
ارتباطــی بــا ارزش ها و مبانی اســلامی نــدارد. گوینده 
در این برنامه تلویزیونی از جایگاه کارشــناس اسلامی 
می گویــد: »برای رســیدن به مقصد قــرب الهی حتی 
اگر نصف مردم جهان کشته شوند، می ارزد؛ لذا کشته 
شــدن ۴۲ هــزار نفــر از مردم غــزه در قبــال آن مقصد 

بزرگ اهمیت ندارد.«
  گــروه مطالعات اســلامی فرهنگســتان علوم ضمن 
دفــاع از حــق مــردم فلســطین در دفــاع از ســرزمین 
خویــش، بلکه همه مظلومــان و قربانیان اشــغال در 
هر جای جهان اعلام می دارد که این ســخنان نه تنها 
مبنــای دینی نــدارد، بلکــه مخالف صریــح انبوهی از 
آموزه های اسلامی در زمینه صلح، همزیستی انسانی 

و همبستگی بشری است. ترسیم چهره جنگ طلبانه 
از اســلام بــه ویژه در شــرایطی کــه  کانون های فاســد 
قدرت و رســانه به پدیده زشــت اســلام هراسی دامن 
می زنند و آیین محمدی)ص( را خشن و جنگ طلب 

معرفی می کنند هرگز کار درستی نیست.
 اسلام حیات آدمی را بسی مقدس و ارجمند می داند 
و البتــه بــر کرامت و عزت انســان و حق او بــر مبارزه با 
ظلم و ســتم به ویژه ظلم  اخراج مردم از ســرزمین و 
زادگاه شــان تاکیــد می نمایــد. ارجمندی شــهادت در 
تعالیــم اســلامی هرگز به معنای اســتقبال از جنگ و 
یا بی ارزشــی حیات حتی یک تن تا چه رســد به جمع 

زیادی از انسانها نیست.
از  کمتــر  مراتــب  بــه  شــماری  اگــر  کــه  جهانــی  در   
مظلومانی که  طی سال گدشته در غزه و کرانه  باختری 
به شهادت رسیده اند انسان های متعلق به هر هویت 
دینی، نژادی و فرهنگی دیگر کشته می شدند غوغایی 
بزرگ  برپا می شد باید از ارزش، اهمیت و مظلومیت 
خون های ریخته شــده ســخن گفت نــه از بی اهمیتی 
جــان و حیات آدمیــان آن هم از نگاه دینــی که  ارزش 
جــان یــک انســان را برابــر ارزش جان تمام بشــریت 

به شمار می آورد.
 بــه گزارش جمله  این نخســتین واکنــش به اظهارات 
عجیب آقای میرباقری نیســت، بلکه حرف های شاد 

وی موجب موجی از اعتراضات شد.
 در همین راســتا آیت الله محسن غرویان استاد حوزه 
علمیه قم به اظهارات محمدمهدی میرباقری درباره 
خالص سازی میان کافران و مومنان اشاره کرد و گفت: 
از جانــب خداوند ســخن گفتن کار آقــای میرباقری و 
امثال ایشان نیست. اینکه ایشان بخواهد بگوید آنچه 
که من فکر می کنم و می اندیشم افکار خداوند یا قرآن 
است، درست نیست و این تفکرات سلیقه ی شخصی، 
گروهی و جناحی اســت که از پوشــش آیات قرآن هم 

استفاده می کنند.
وی  تصریــح کــرد: متاســفانه برخی جلوتــر از رهبری 
مسائل را تئوریزه می کنند تا یک فضاسازی اجتماعی 
بیــن طرفداران خودشــان ایجــاد تصري کــرد. امروزه 
جنگ، جنگ تفکرات اســت. جنگ اندیشــه، فکری و 
نرم افزاری فکری است. ما باید تلاش کنیم که زندگی 
مسالمت آمیز را با تمام ادیان و مکاتب دیگر تئوریزه 

کنیم که در راستای هدف اسلام و خداوند است.
غرویــان افــزود: این اظهارات را به خدا نســبت دادن، 

اشتباه و ناروا است و باید در برابر آن ایستاد. سلیقه  این 
افراد این اســت کــه ۲ روایت کنار جنگ و درگیری قرار 
بدهند. این نوع اســلام شناسی ریشه در متون محکم 
دینــی ما ندارد. تئوریزه کردن جنگ ریشــه در ســلیقه 
شــخصی دارد، در مقابل ایــن تئوری های دیگری هم 
اســت که همان طور که بیان کردم، اصل اولیه صلح، 
زندگی مسالمت آمیز و کنار هم زیستن انسان ها است.
 غرویان با این هشدار گفت: اگر این نوع افکار انحرافی 

را بــه نــام خداونــد، قــرآن و پیامبــر در جامعــه رواج 
بدهیم، تئــوری پردازی توهمی و خیال پردازانه کنیم، 
جز تشــویش افــکار عمومی هیــچ ثمری نــدارد. باید 
متفکــران در یک جمع علمی بیایند، صحبت کنند و 
سپس در ســطح جامعه پخش شــود. این نگاه کاملا 
انحرافــی اســت و مــن آمادگــی دارم در یــک مناظره 
 بــا حضــور اهالی فکر و اندیشــه این انحرافــی بودن را

 اثبات کنم.

گــزارش جملــه  از ادامــه واکنش ها به اظهارات اخیر محمدمهدی میرباقری درباره  مرگ نصف مردم 
جهان در قبال آن مقصد بزرگ؛

جان آدمی را خوار نشماریمجان آدمی را خوار نشماریم

جواد لگزیان
جمله

نســخه نفیــس »کواکــب الدریــه فــی مدح خیـــر 
البریـــه« مشــهور به برده بوصیری قصیــده ای در 
مدح پیامبر اســلام در آســتانه میلاد مسعود نبی 
مکرم اســلام حضرت محمد )ص( پنجشنبه ۲۹ 
شــهریور ۱۴۰۳ در فروشــگاه کتاب به نشر در جوار 

حرم مطهر رونمایی شد.
در ابتدای این مراسم مسعود فرزانه، مدیرعامل 
انتشــارات به نشــر به اهمیت بازنشــر آثــار نفیس 
کتابخانه هــا، موزه ها و مرکز اســناد آســتان قدس 
اشــاره و تاکید کرد، بازنشــر نفایس آســتان قدس 
رضوی و معرفی و عرضه این آثار به عموم ادامه 
خواهد یافت. فرزانه همچنین از عزم به نشر برای 
حضور در بازارهای منطقه ای و جهانی در عرصه 

بازنشر آثار نفیس خبر داد.
حجت الاسلام والمســلمین سید جلال حسینی، 
رئیس ســازمان کتابخانه ها، موزه ها و مرکز اسناد 
آســتان قــدس رضــوی در ادامــه ایــن مراســم با 
یادآوری اهمیت کتاب در شناخت پیامبر اسلام و 
تبلیغ پیام  معنوی اســلام، سیاست آستان قدس 
رضوی را گســترش فرهنــگ کتــاب و مطالعه در 
بیــن مجــاوران و زائریــن امام رضا)ع( دانســت و 
اظهار داشت: در این راستا نهضت بازنشر نفایس 
در آستان قدس در چند سال اخیر در حال انجام 
اســت و مــا هر مــاه شــاهد انتشــار آثار فاخــری از 

گنجینه ارزشمند رضوی خواهیم بود.

شــایان ذکر اســت، برده بوصیــری، معروف ترین 
قصیده در مدح رسول خدا )ص( است که توسط 
شــرف الدین محمــد دلاصــی بوصیــری، شــاعر 
مصــری، در قرن ۷ هجری قمری، ســروده شــده 
اســت. نســخه خطــی بــرده بوصیری کــه به خط 
محیی بن حســن هروی در قــرن ۹ هجری قمری 
کتابت شــده اســت، بــه شــماره )4۳۸۹( در مرکز 
نسخ خطی کتابخانه مرکزی آستان قدس رضوی 

نگهداری می شود. 
بازنشــر این اثر نفیس منظوم خطــی با همکاری 
علــی تابش نیــا، به عنــوان مدیــر پــروژه و مهــدی 
صحراگــرد، نویســنده مقاله و مترجــم آن، انجام 

شده است. 
»کواکــب الدریــه فی مدح خیـــر البریـــه« کتابی از 
انتشــارات بــه نشــر هــم اکنــون در فروشــگاه های 
به نشــر در سراســر کشــور بــه دوســتداران کتاب و 

مطالعه عرضه می شود.

رونمایی اثری نفیس در به نشر

کتاب

جامعــه  ورزش و جوانان ادعای جعلی کشــورهای 
عضو شورای همکاری خلیج فارس و اتحادیه اروپا 

علیه جزایر سه گانه ایرانی را محکوم کرد.
  متــن بیانیــه وزارت ورزش و جوانــان به شــرح زیر 

است:
 بسم الله الرحمن الرحیم

 موجــی از حمایت هــای قاطــع و واضح جامعه ی 
ورزش و جوانــان ایــران اســلامی در قبــال جزایــر 
ســه گانه طی روزهای گذشته پس از ادعای جعلی 
شــورای همــکاری خلیــج فــارس و اتحادیــه اروپا، 
بیانگر شعور ورزشکاران و جوانانی است که نشانی 
از غیرت، شجاعت و تعصب را نسبت به مرز پرگهر 

کشورمان به منصه ی ظهور رسانده است.
 آنچه مســلم است این بیانیه بدون در نظر گرفتن 
اســناد متقن تاریخی و مستند بر حقوق بین الملل 
مطرح شــده و بســیار مضحک اســت.  بدون شک 
جزایر ســه گانه ی ایرانی تنب  بزرگ، تنب  کوچک و 

بوموسی متعلق به ایران است و تک تک هموطنان 
عزیز نیز نسبت به هر وجب از خاک ایران، همواره 
و  تاریخــی  اســناد  و  داشــته  منطقــی  حساســیت 
بین المللی هم حاکی از مالکیــت قطعی ایران در 
خصوص این جزائر است و موضع اخیر خصمانه و 
غیرحرفه ای تلفی می شود.  وزارت ورزش و جوانان، 
بر خود می بالد که جوانان و ورزشکاران و قهرمانان و 
پیشکسوتان و مربیان و داوران حمایت خودجوش 
و غیرتمندانه ی خود را بلافاصله پس از این ادعای 
جعلی و غیرقانونی اعلام کرده و همواره بر مواضع 

خود خالصانه و شجاعانه تاکید دارند.
 در این بیانیه بصورت رســمی و روشن، پیام رسای 
جامعــه ی ورزش و جوانــان ایــران اســلامی، مبنی 
بر حاکمیت و مالکیت ایران بر جزایر ســه گانه را به 
جهانیان اعلام می داریم و قطعا همچون همیشه 
از تمامیت ارضی کشــور دفاع خواهیم کرد و تاکید 

داریم که جزایر سه گانه تا همیشه برای ایران است.

محکومیت ادعای جعلی علیه 
جزایر سه گانه ی ایرانی توسط 

جامعه ورزش

بیانیه

دکتر حسین چناری
رئیس و موسس 

کالج بین المللی ابن سینا گرجستان

در پیــش گرفتن راهبردهای جدید بــرای رهبری و 
مدیریت یک کلاس درس امروزی ضروری اســت 
تــا  دانش آمــوزان و معلمــان بتواننــد تجربــه یک 
کلاس موفــق را در کارنامه خــود ثبت کنند. در این 
راســتا بیســت اســتراتژی جدیــد آموزشــی  کمــک 
می کنند که یادگیری جذاب تر، مؤثرتر و متناسب با 

نیازهای دنیای امروز باشد.

۱. یادگیری ترکیبی  
ایــن مــدل آمــوزش ترکیبــی از تدریــس حضــوری 
و آمــوزش آنلایــن اســت. دانش آموزان بخشــی از 
محتــوا را از طریــق اینترنت یاد می گیرند و ســپس 
بــه تمریــن و مــرور آن  در کلاس هــای حضــوری 
می پردازنــد. ایــن روش انعطاف پذیــری بیشــتری 
دارد و بــه دانش آمــوزان امــکان می دهد ســرعت 

یادگیری خود را مدیریت کنند.

2. یادگیری مبتنی بر بازی   
اســتفاده از عناصر بازی ماننــد امتیازدهی، رقابت 
و چالــش  در فراینــد آموزش بــرای افزایش انگیزه 
و مشــارکت دانش آموزان. این اســتراتژی می تواند 
یادگیری را جذاب تر کند و دانش آموزان را به ادامه 

تحصیل ترغیب نماید.

3. آموزش شخصی سازی شده   
در ایــن اســتراتژی، آمــوزش بــه گونــه ای طراحــی 
می شــود کــه بــا نیازهــا، علایــق و ســبک یادگیــری 
هــر فــرد هماهنگ باشــد. این بــه معنای داشــتن 
محتواهــای  و  منعطــف  درســی  برنامه هــای 

سفارشی شده برای هر دانش آموز است.

4. یادگیری مبتنی بر پروژه   
دانش آموزان در این روش به جای حفظ مطالب، 
با انجام پروژه های عملی به یادگیری می پردازند. 
ایــن پروژه هــا معمــولاً مرتبــط بــا مســائل واقعی 
زندگی هســتند و بــه دانش آمــوزان کمک می کنند 
مهارت های عملی و تفکر انتقادی را توسعه دهند.

5. آموزش مبتنی بر داده   
با اســتفاده از داده های جمع آوری شده از عملکرد 
آموزش هــا  می تواننــد  معلمــان  دانش آمــوزان، 
را بهینه ســازی کننــد. ایــن داده هــا شــامل نمرات، 
بازخوردهــا و فعالیت هــای کلاســی اســت کــه بــه 
شناسایی نقاط ضعف و قوت دانش آموزان کمک 

می کند.

6. یادگیری معکوس   
در این مدل، دانش آموزان ابتدا محتواهای درسی 
را در خانــه مطالعــه می کننــد )معمــولاً از طریــق 
ویدیوها( و سپس در کلاس درس به فعالیت های 

عملــی، بحث و پرســش و پاســخ می پردازند. این 
رویکــرد فرصت بیشــتری بــرای تعامــل و تفکر در 

کلاس فراهم می کند.

7. یادگیری همیارانه   
در این اســتراتژی، دانش آموزان از طریق همکاری 
و یادگیــری از یکدیگــر بــه مطالب درســی مســلط 
می شــوند. همکاری بین همســالان باعث تقویت 
مهارت هــای اجتماعــی، تفکر انتقــادی و یادگیری 

عمیق تر می شود.

8. یادگیری مبتنی بر حل مسئله   
در این روش، دانش آموزان با مسائل و چالش های 
دنبــال  بــه  بایــد  و  می شــوند  مواجــه  واقعــی 
راه حل هایی برای آن ها بگردند. این فرآیند باعث 
تقویــت تفکر تحلیلی، خلاقیت و مهارت های حل 

مسئله در دانش آموزان می شود.

9. یادگیری مبتنی بر شبیه سازی   
اســتفاده از شبیه ســازها بــرای ایجــاد محیط هــای 
واقعــی یــا نیمه واقعــی کــه دانش آمــوزان بتوانند 
تجربیات خاصی را درک و تمرین کنند. این روش 
در آموزش رشــته هایی مانند پزشــکی و مهندســی 

بسیار مفید است.

10. یادگیری اجتماعی و احساسی   
مهارت هــای  توســعه  بــر  اســتراتژی  ایــن  تمرکــز 
اجتماعی و احساســی مانند همدلی، خودآگاهی، 
مدیریت احساســات و مهارت های ارتباطی است. 
ایــن مهارت ها برای موفقیت در زندگی حرفه ای و 

شخصی ضروری هستند.

11. یادگیری مبتنی بر بازی سازی   
بازی هــای آموزشــی تعاملــی که بــه دانش آموزان 

از طریــق بازی هــای  را  کمــک می کننــد مفاهیــم 
هدفمند یاد بگیرند. این نوع یادگیری با استفاده از 
فناوری ها و نرم افزارهای مختلف، دانش آموزان را 

به چالش می کشد.

12. آموزش تطبیقی   
مصنوعــی،  هــوش  سیســتم های  از  اســتفاده  بــا 
محتــوای آموزشــی بــه صــورت خــودکار بــرای هر 
دانش آمــوز براســاس ســطح دانــش و عملکــرد 
ایــن سیســتم ها  او تطبیــق داده می شــود.  قبلــی 
قادرند به طور مداوم مسیر یادگیری دانش آموز را 

بهینه سازی کنند.

13. یادگیری تلفیقی  
در ایــن روش، مباحــث مختلف درســی با یکدیگر 
ترکیب می شــوند تــا دانش آمــوزان درک عمیق  و 
جامعــی از موضوعات به دســت آورنــد. به عنوان 
مثــال، تلفیق ریاضیات با علم و فناوری برای حل 

مسائل پیچیده.

14. آموزش مبتنی بر کنجکاوی   
کنجــکاوی  و  پرسشــگری  وســیله  بــه  یادگیــری 
دانش آمــوزان  می شــود.  هدایــت  دانش آمــوزان 
پاســخ ها،  جســتجوی  و  خــود  ســوالات  طــرح  بــا 
مهارت هــای تفکــر مســتقل و تحلیلــی را تقویــت 

می کنند.

15. یادگیری مبتنی بر همکاری   
دانش آمــوزان بــه صــورت گروهــی بــه یادگیــری و 
حــل مســائل می پردازنــد. ایــن روش مهارت های 
کار تیمی و تعامل اجتماعی را بهبود می بخشــد و 
دانش آموزان را درگیر یادگیری عمیق تری می کند.

 
16. یادگیری با تلفن همراه   

بــا گســترش دســتگاه های هوشــمند، یادگیــری از 
طریــق تلفــن همــراه امکان پذیر شــده اســت. این 
روش بــه دانش آمــوزان اجــازه می دهــد کــه در هر 
زمــان و مــکان بــه محتواهای آموزشــی دسترســی 

داشته باشند.

17. یادگیری میکرو   
محتوای آموزشــی به واحدهــای کوچک و مختصر 
تقسیم می شــود تا دانش آموزان بتوانند به راحتی 
و با ســرعت مناســب یــاد بگیرند. ایــن روش برای 
یادگیــری مطالــب پیچیــده بــه صــورت گام به گام 

بسیار موثر است.

18. آموزش تجربی   
یادگیــری از طریــق تجربه های عملی و مســتقیم. 
دانش آمــوزان بــه جــای تئــوری، از طریق شــرکت 
در فعالیت هــای عملی و مشــاهده ی نتایج آن ها، 

یادگیری عمیق تری را تجربه می کنند.

19. آموزش مبتنی بر صلاحیت   
در ایــن روش، دانش آمــوزان بر اســاس تســلط بر 
مهارت هــا و دانش های خاص پیشــرفت می کنند 
اســاس ســاعات صرف شــده در کلاس.  بــر  نــه  و 
یادگیــری در ایــن روش به طــور کامــل بــا نیازهای 

فردی و توانایی های دانش آموز هماهنگ است.

واقعیــت    فناوری هــای  از  اســتفاده   .20
مجازی و افزوده

بــه  افــزوده  و  مجــازی  واقعیــت  فناوری هــای 
دانش آمــوزان امــکان می دهنــد تــا در محیط های 
آموزشــی مجــازی و تعاملــی تجربــه کســب کنند. 
ایــن روش به خصوص در رشــته های عملی مانند 
پزشــکی و مهندسی برای شبیه ســازی محیط های 

واقعی بسیار مفید است.

بیست استراتژی جدید آموزشی
آموزش
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